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Styresak 23-2025 Referatsaker til styremøte 25.03.2025  
 

Forslag til vedtak 

Styret i Universitetssykehuset Nord-Norge HF inviteres til å fatte følgende vedtak: 

Styret i Universitetssykehuset Nord-Norge HF tar referatsakene til orientering. 

1. Årsrapport 2024 Brukerutvalget UNN 
2. Referat fra møte i Brukerutvalget, datert 20.02. og 11.03.2025 
3. Uttalelse fra kommunestyret i Harstad vedrørende Lindrende enhet ved Harstad 

sykehus, datert 27.02.2025 
4. Referat fra møte i Kvalitetsutvalget, datert 04.03.2025 
5. Referat fra møte i Brukerutvalgets arbeidsutvalg, datert 10.03.2025 
6. Protokoll fra møte i Arbeidsmiljøutvalget UNN, datert 12.03.2025 
7. Protokoll fra drøftingsmøte med ansattes organisasjoner og vernetjenesten, datert 

13.03.2025 
8. Protokoll fra drøftingsmøte II med ansattes organisasjoner og vernetjenesten, datert 

17.03.2025 
9. Uttalelse fra Troms SV vedrørende forslag om nedleggelse av døgnplasser ved DPS 

på Storslett, datert 21.02.2025 
10. Uttalelse fra fylkesstyret i KS Troms vedrørende omstillingsprosessen «Vi fornyer 

UNN», datert 13.03.2025 
11. Uttalelse fra enhetsleder Per Ole Sivertsen, Tromsø kommune, vedrørende 

SAMLOK i Tromsø, datert 19.03.2025 
 
--- slutt på innstillingen --- 
 
 
 
 
 
 
Tromsø, 20.03.2025 
 
 
David Johansen (s.) 
administrerende direktør 
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Årsrapport 2024 

Brukerutvalget 

Universitetssykehuset Nord-Norge HF 

 

 

  

Godkjent i Brukerutvalget 20.02.2025  
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Utvalgets sammensetning 2024 

Nåværende brukerutvalg for Universitetssykehuset Nord-Norge HF (UNN) ble oppnevnt i 

styremøte i UNN 20.03.2024, med funksjonstid frem til mars 2026. Oppnevningen skjedde 

etter forslag fra brukerorganisasjonene.  

 

Rammen for brukerutvalgets arbeid er Strategi for brukermedvirkning ved UNN HF og 

Mandat for brukerutvalget ved UNN. Utvalgets leder eller nestleder har, i tråd med 

mandatet, deltatt som observatør i UNNs styremøter med møte- og talerett.  

 

Utvalgets medlemmer pr. 31.12.2024 

NAVN ORGANISASJON BOSTED

Terje Olsen (leder) 
Merethe Saga Lønnum 
(nestleder) 
Nina Nedrejord 
 
Nina Jensen 
Ulf J Bergstrøm 
Lisbeth Dyrstad 
Thomas Engelskjøn 
Per Steinar Andreassen 
 
Gudmund R Johansen  
Ruth Pedersen  
 

FFO/Huntington 
 
FFO/Mental Helse Nord 
SAFO/Norsk forbund for 
utviklingshemmede (NFU) 
Rio Nord 
Kreftforeningen 
FFO Troms og Finnmark 
Kreftforeningen 
Foreningen for kroniske 
smerter i Nord-Norge 
FFO Troms og Finnmark 
Mental Helse Nordland 
 

Storslett 
 
Tromsø 
 
Karasjok 
Tromsø 
Harstad 
Tromsø 
Tromsø 
 
Rotsund 
Gibostad 
Ankenes 
 

Unn Tone Forfang 
Jenssen 
Mickael J Sommerseth 
Margrethe H Larsen 
Jill Johansen 
Tor Magne Olsen 
 

 
FFO/Troms Blindeforbund 
Rio 
Kreftforeningen 
FFO/NAAF 
Pensjonistforbundet 
Finnmark 

 
Tromsø 
Tromsø 
Harstad 
Tromsø 
 
Hammerfest 

Kirsti Baardsen          Kreftforeningen      Tromsø 
 

 

Terje Olsen, Merethe Saga Lønnum og Nina Nedrejord utgjør utvalgets arbeidsutvalg (BAU). 
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Sekretariat 

Hilde Anne Johannessen, administrasjonskonsulent 

Ingrid Lernes Mathiassen, administrasjonssjef (direktørens representant i utvalget fra 

12.08.2019) 

 

Utvalgets aktivitet 2024 

Sammendrag 

Det har vært avholdt til sammen 6 møter i Brukerutvalget, herav 1 digitalt møte. I 

Brukerutvalgets arbeidsutvalg har det vært avholdt 10 møter der 2 av møtene har vært 

fysiske, resten digitale.  

 

Utvalgets leder har deltatt i UNNs styremøter i tråd med mandatet.  

 

I 2024 behandlet Brukerutvalget totalt 77 saker. Sakslistene til brukerutvalgsmøtene 

forberedes og fastsettes av arbeidsutvalget i samarbeid med sekretariatet, basert på en plan 

for styresaker, innkomne henvendelser og saker meldt inn av brukerutvalgets medlemmer 

og UNN. Før hvert styremøte blir styresakene gjennomgått og diskutert med brukerutvalgets 

arbeidsutvalg. Det er lagt vekt på at Brukerutvalget gjennom sine uttalelser og innspill i 

møter skal kunne påvirke planer og styresaker på et tidlig stadium. 

Utvalget har også hatt egne temasekvenser med administrerende og viseadministrerende 

direktør i møtene, hvor informasjon og innspill om ulike saker har blitt utvekslet. 

 

«Vi fornyer UNN»  

Vi fornyer UNN 2024-2027 er UNNs 3- årige 

omstillingsprogram. Brukerutvalget har viet stor 

oppmerksomhet rundt omstillingsprogrammets to 

hovedområder; Overordnet omorganisering i UNN og 

Omstillingsprogrammet, og deltar aktivt i 

styringsgrupper, overordnet koordineringsgruppe og 

prosjekt- og arbeidsgrupper. Brukerutvalget er også 

høringsinstans for alle høringer i programperioden. 
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Omstillingsprogrammet 

Omstillingsprogrammet skal gjennomføres for å bevare og styrke UNNs rolle som regions- og 

universitetssykehus, og sikre økonomisk bærekraft. UNN og resten av helsetjenesten sliter 

med store og langvarige utfordringer. Vi må omstille oss for å ha penger til nytt utstyr, 

modernisering av lokaler, nye bygg og nødvendige investeringer. Det er avgjørende for 

samfunnsutviklingen i hele Nord-Norge at UNN klarer denne oppgaven. 

«Vi fornyer UNN» er delt inn i fem hovedområder som til sammen har som mål å løse 

omstillingsutfordringen i perioden, redusere fristbrudd og ventetider, og skape rom for 

nødvendige investeringer og faglige satsinger. Disse områdene er: 

1. Styrking av operasjonskapasiteten 

2. Poliklinikk-, dagbehandling- og sengekapasitet deler i to delområder: 

2A Døgn inkludert intermediær og 2B Poliklinikk 

3. Innkjøp 

4. Bemanning 

5. Samhandling (Helt hjem – helt digitalt – hele veien for og med pasientene) 

I tillegg til bred deltakelse i programmets ulike arbeids- og prosjektgrupper har 

Brukerutvalget fått jevnlige oppdateringer og informasjon om programmet fra prosjektleder 

Grethe Andersen samt administrerende og viseadministrerende direktør. 

Overordnet omorganisering i UNN 

Administrerende direktør besluttet høsten-2024 å igangsette en prosess med mål om å 

endre UNNs overordnede organisasjonsstruktur. Dette skal legge til rette for bedre 

koordinering av pasientforløp, økt kapasitetsutnyttelse og likeverdige tjenester på tvers av 

klinikker og geografiske enheter. Videre vil en overordnet omorganisering legge til rette for 

implementeringen av Omstillingsprogrammet og bidra til å oppnå de ønskede 

forbedringene. Målet er bedre koordinering av pasientforløp, bedre kapasitetsutnyttelse og 

likeverdige tjenester på tvers av klinikker og enheter. Ny organisasjonsstruktur iverksettes 

fra 01.04.2025. 
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«Hva er viktig for deg dagen» 6. juni 2024 

Brukerutvalgets leder stod på stand i UNN 

Breivika på «Hva er viktig for deg dagen». 

Denne dagen oppfordres alle som jobber i 

helsetjenesten til å se hele mennesket – ikke 

bare sykdommen eller diagnosen. På stands 

bidro Terje Olsen til å spørre pasienter og 

pårørende hva som er viktig for dem. 

 

 

 

 

 

Brukerutvalgets leder Terje Olsen og rådgiver Kirsti Rakkenes fra Digital læring og samvalg på stands i UNN Breivika 

 

I 2024 har Brukerutvalget hatt et særlig fokus på følgende saker: 

Byggeprosjekter i UNN 

UNN Narvik, Furumoen ble tatt i bruk av alle enheter 20. november 2024. Her har UNN 

samlet alle tilbud innen både somatikk og psykisk helse og rusbehandling i ett felles bygg. 

Arealet er tilrettelagt for god pasientflyt, god logistikk og gode arbeidsprosesser. Offisiell 

åpning er 14. mars 2025.  

Brukerutvalgets arbeidsutvalg besøkte det nye sykehuset høsten-2024, og gav orientering 

om brukernes forventinger til nytt bygg. 

 

Revisjon konseptfase – Nybygg Psykisk helse- og rusbehandling, UNN Tromsø 2024. Styret i 

Universitetssykehuset Nord-Norge HF vedtok å bygge rokadesengebygg med 2 sengeposter 

som permanent bygg og løse byggetrinn 3 av nybyggprosjektet gjennom oppføring av dette 

bygget sammen med bevart bygg 3. Helse Nord har godkjent plan for rokadebygg til 

fremtidige byggeprosjekt ved UNN HF, Åsgård i styremøte 30.10.2024.  
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Besøk på UNN Åsgård 

Brukerutvalget gjennomførte dialogmøte med styret i UNN 24. september på UNN Åsgård. I 

dialogmøtet la Brukerutvalget frem sine tanker omkring demografiske forhold i nord, 

utfordringer for pasienter i landsdelen med lange reiseavstander og derav høye 

reisekostnader, viktigheten av å kunne tilby lik behandling for pasienter i nord som i sør, 

samt bevaring av et desentraliserte behandlingstilbud i regionen. Brukerutvalget ønsket også 

å minne styret om at vi har en samisk befolkning i hele Nord-Norge. Det handler om kultur 

og språk. Brukerutvalget fikk i forbindelse med dialogmøtet en omvisning på UNN Åsgård 

sammen med styret.  

 

Omvisning i UNN Breivika 

Brukerutvalget fikk under sitt 

møte i juni informasjon og 

omvisning i A- fløya i UNN 

Breivika.  

Brukerutvalget fikk først en 

omvisning og orientering på 

Intensivavdelingen ved 

seksjonsleder Astrid Dalum, 

og deretter en omvisning og 

orientering på 

Rehabiliteringsavdelingen ved 

seksjonsleder Christoph 

Schäfer. 

 

Brukerutvalget har ikke avholdt noen av sine møter i UNN Harstad eller UNN Narvik i 2024 

ettersom det ble avholdt møter både i Harstad og Narvik i 2023. 

 

Andre tema som Brukerutvalget har hatt søkelys på er: 

• Frivillighetstjenesten i UNN og Vardesenteret 

• Bortfall av fritt behandlingsvalg for pasienter innenfor rehabiliteringsfeltet 
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• Medisinstarttjenesten og arbeidet med legemiddelsikkerhet og riktig 

medikamentbruk 

• Psykisk helse og rus 

• Handlingsplan for Kunstig Intelligens (KI) 

• Oppdragsdokument (Styringskrav og rammer) 2025 

• Utskrivningsklare pasienter 

• Utsatte operasjoner og ventetid 

• Ferdigstillelse av Nye UNN Narvik UNN Narvik, Furumoen) 

• UNNs økonomiske situasjon 

 

Høringer:  

• Endringer i Pasientreiseforskriften 

• Tiltak for å sikre bærekraft i Helse Nord 

• Utkast til nasjonale faglige råd for bruker- og pårørendemedvirkning i rus- og psykisk 

helsefeltet. 

• Strategisk handlingsplan for KI i UNN 

• Overordnet omorganisering av UNN 

•  «Vi fornyer UNN» - omstillingsprogram – Handlingsplan Del 1 og Del 2 

• Forslag til endringer i reglene om taushetsplikt i helsepersonelloven og 

pasientjournalloven 

 

Handlingsplan 2023-2025 

Handlingsplan 2023-2025 er ikke endret i 2024. Det er planlagt en grundig gjennomgang av 

Handlingsplanen i første møte i Brukerutvalget i 2025. 

Nåværende Handlingsplan med gyldighet 2023-2025: 

1. Følge opp kvaliteten på tjenestene ved å: 

- Ha fokus på ulike nasjonale kvalitetsindikatorer. Særlig viktig er ventetider, antall 
fristbrudd og sykefravær samt UNNs planer og rutiner for å innfri målkravene 

- Helhetlige pasientforløp innenfor rus og psykiatri og somatikken må sikres gjennom 
aktiv brukermedvirkning, særlig knyttet til mottak og formidling av informasjon 

- Delta i og følge opp omorganiseringsarbeid med sikte på at forholdene for pasienter 
og pårørende kontinuerlig forbedres 
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- Sikre ulike sakers etiske perspektiv 
- Bidra aktivt i arbeidet med å sikre pasientmedvirkning i tråd med UNNs overordnede 

strategi 
- Være pådriver i å gjenetablere, videreføre og utvikle driften av «Møteplassen» i 

samarbeid med brukerorganisasjonene 
- Bidra til at samer, som urfolk, blir ivaretatt med hensyn til språklige og kulturelle 

behov 
- Bidra å oppnå likebehandling av alle pasienter ved at det tas hensyn til pasientenes 

kulturelle, fysiske, psykiske, sosiale og åndelige bakgrunn og behov. 
 

2. Sikre brukerkompetanse i UNNs styrende ledd: 
 
- Gjennom utvalgsleders deltakelse i styremøtene (med tale- og forslagsrett) 
- Gjennom direktørens deltakelse i brukerutvalgsmøtene med gjensidig 

informasjonsutveksling og orienteringer 
- Ved å sikre at utvalgets møteplan muliggjør reell brukermedvirkning i saker som skal 

behandles av styret, herunder halvårlige dialogmøter med styret 
 

3. Sikre medvirkning i UNNs plan og budsjettprosesser ved å: 
 
- Være aktiv deltakende i prosjekt, forskning, arbeidsgrupper, faste forum o.a 
- Tilpasse dagsorden i det siste møte før virksomhetsplanen skal styrebehandles hvert 

år, slik at direktøren kan delta og gå mer i dybden 
- Gjennom at alle KVAM-utvalg har en brukerrepresentant 

 
4. Styrke kontakt og samhandling i alle ledd som har med pasientbehandling å gjøre 

gjennom lokalt brukerutvalg, regionalt brukerutvalg og mellom 
spesialisthelsetjenesten og primærhelsetjenesten 
 
- Ved å gjøre seg kjent med oppdragsdokumentet 
- Ved å gjøre den regionale strategien kjent i foretaket 
- Ved å ha årlige møter med pasient- og brukerombudet (når ombudets årsmelding 

foreligger) 
- Gjennom fast deltakelse (minimum én representant) i overordnet samarbeidsorgan 

(SSU) 
 

5. Øke Brukerutvalgets kunnskap og forståelse for spesialisthelsetjenestens utfordringer  
 
- Gjennom direktørens aktive deltakelse i brukerutvalgsmøtene 
- Gjennom orienteringer fra klinikker og fagmiljøer 
- Gjennom deltakelse i relevante prosjekter og arbeidsgrupper på klinikknivå 

 
6. Synliggjøre Brukerutvalgets arbeid overfor pasienter, pårørende og 

brukerorganisasjoner ved:  
 
- Sterkere profilering av utvalget og utvalgets meninger (i enkeltsaker og på 

systemnivå) i media generelt samt i Pingvinavisa 

Sak 23/2025 - referatsak 1

Sak 23/2025 - side 9 av 52



9 
 

- Å øke fokus på medlemmenes kontakt med den/ de organisasjonen(e) de 
representerer 

- Å jevnlig oppdatere Brukerutvalgets virksomhetsområde på UNNs internettside 
 

7. Fremme saker av betydning for brukerne overfor helseforetaket 
 
- På eget initiativ eller på bakgrunn av innkomne saker, fremme forslag overfor UNNs 

ledelse til forbedring av UNNs tilbud og tjenester  
- Gjennom å nyttiggjøre seg de informasjonskanalene UNN har etablert for å gjøre 

pasienter og pårørende bedre kjent med de tilbudene som finnes ved UNN 
 
8. Fokusere på brukermedvirkning i innovasjonsprosesser: 

  
-   Ved å delta aktivt i ulike prosesser for utvikling og bruk av digitale hjelpemidler i 

pasientbehandlingen, og i samhandlingen mellom spesialisthelsetjenesten og 
primærhelsetjenesten. 

 

 

Prosjektarbeid 2024 – deltakelse  

Utvalgets medlemmer har vært representert i følgende prosjekter, styringsgrupper, 
arbeidsgrupper og møter i løpet av 2024 (01.01. – 31.12.2024):  
 

PROSJEKT/UTVALG/AKTIVITET REPRESENTERT VED 

 

Styret ved UNN Terje Olsen/Merethe Saga Lønnum 

Kvalitetsutvalget Ved UNN Lisbeth Dyrstad/Nina Nedrejord 

Prostatasenteret ved UNN Ulf J Bergstrøm/Gudmund Johansen 

Klinisk etikk komitè Kirsti Baardsen/Terje Olsen 

Sykehusapotekets brukerutvalg  Terje Olsen/Ruth Pedersen 

Parkeringsutvalget/Mobilitetsutvalget Ruth Pedersen/Thomas Engelskjøn 

KVAM-utvalg Akuttmedisinsk klinikk Terje Olsen/Thomas Engelskjøn 

KVAM-utvalg Barne- og ungdomsklinikk Ungdomsrådet (Nina Nedrejord)/Thomas 

Engelskjøn 

KVAM-utvalg Diagnostisk klinikk Unn Tone Forfang Jenssen/Per Steinar 

Andreassen 

KVAM-utvalg Hjerte- og lungeklinikk Nina Jensen/Gudmund Johansen 

KVAM-utvalg Kirurgi-, kreft- og 

kvinnehelseklinikk 

Ulf J Bergstrøm/Ruth Pedersen 
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KVAM-utvalg Medisinsk klinikk  Thomas Engelskjøn/Margrethe Larsen 

KVAM-utvalg Nevro-, ortopedi- og 

rehabiliteringsklinikk  

Lisbeth Dyrstad/Merethe Saga Lønnum 

KVAM-utvalg Operasjons- og intensivklinikk Ruth Pedersen/Ulf J Bergstrøm 

KVAM-utvalg Psykiatri- og rusklinikk Merethe Saga Lønnum/ Nina Nedrejord 

Forskningsutvalg NOR  Lisbeth Dyrstad/Terje Olsen 

Strategisk Samarbeidsorgan SSU (tidligere 

OSO Overordnet samarbeidsorgan) 

Merethe Saga Lønnum/Terje Olsen 

SSU Programkomite for 

samhandlingskonferansen 

Merethe S Lønnum/Terje Olsen 

SSU programkomite for partnerskapsmøte Merethe S Lønnum/ Terje Olsen 

Rokadebygg Åsgård Merethe S Lønnum/ Nina Jensen 

Frivillighetsrepresentant i Frivillighetsgruppen Gudmund Johansen/Lisbeth Dyrstad 

Styringsgruppe for Nybygg psykisk helse- og 

rusbehandling i Tromsø – konseptfase – 

observatør til overordnet medvirkningsgruppe 

Nina Jensen 

Margrethe Larsen 

Skrint – Forekomst og langtidseffekter av 

skrøpelighet hos eldre intensivpasienter 

Margrethe Larsen 

Prosjekt - Kognisjon og demens Ulf J Bergstrøm 

Revisjon av prosedyrer for tekniske 

hjelpemidler 

Kirsti Baardsen 

Ungdomsrådet Terje Olsen 

Regionalt prosjekt for digitale pasienttjenester 

- brukerpanel 

Thomas Engelskjøn 

Etablering av robotassistert PCI Thomas Engelskjøn 

Prehospitalt sepsisregister og 

forskningsprosjekt 

Nina Nedrejord 

Referansegruppe til Prosjekt Brukerbanken Nina Nedrejord 

FSU Akuttmedisinsk samhandling Ulf J Bergstrøm/ Terje Olsen 

FSU Fastlegerådet Lisbeth Dyrstad/Nina Jensen 

FSU Rekruttering og stabilisering av 

helsepersonell i UNN-området  

Ulf J Bergstrøm/Kirsti Baardsen 

FSU Psykisk helse og rus Nina Jensen/Ruth Pedersen 
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FSU Digital samhandling Gudmund Johansen/ Margrethe H Larsen 

Referansegruppe for behandlingshjelpemidler Margrethe H Larsen 

Helse I Arbeid Terje Olsen/Ulf J Bergstrøm 

Akuttmottak 2022-2038 Thomas Engelskjøn 

(Stormottakersatsingen/Plattform for 

personsentrerte helsetjenester 

Ulf J Bergstrøm/Nina Jensen 

Nye UNN Narvik Ruth Pedersen/Per Steinar Andreassen 

Samisk kompetansegruppe Nina Nedrejord 

Postdoc – søknad PhD til Forskningsutvalget Lisbeth Dyrstad 

Poliklinikkprogrammet ved UNN Lisbeth Dyrstad 

Fondsstyre for Barnefond UNN Narvik Ruth Pedersen/ Per Steinar Andreassen 

Porteføljestyret  Terje Olsen/Ruth Pedersen 

Arealprosjekt røntgen Breivika Lisbeth Dyrstad 

Klin-Reg-prosjektet Paul Dahlø/Nina Nedrejord 

Bruk av rehabiliteringssenger DMS Nord-

Troms 

Terje Olsen 

Trygg Akuttmedisin Nina Nedrejord 

Forskningsprosjekt: NORFRAIL – tidlig 

identifisering av skrøpelighet hos eldre 

Ulf J Bergstrøm 

Prosjekt: Forprosjekt – Utvikling av digitale 

Beslutningsstøtteverktøy, Statoz-s 

Thomas Engelskjøn 

Post-doc – Søknad til Forskningsutvalget Gudmund Johansen 

Programkomiteen til Partnerskapsmøtet 2024 Terje Olsen 

Samvalgssenteret  Terje Olsen 

Arbeidsgruppe for føde/barsel – K3K Kirsti Baardsen 

Vi fornyer UNN 

- Endret overordnet organisasjonsstruktur, 

arbeidsgruppe  

- Overordnet koordineringsgruppe 

Terje Olsen (Merethe Saga Lønnum vara) 

Vi fornyer UNN 

-Arbeidsgruppe 2 A, Døgn inkl intermediær 

Merethe Saga Lønnum (Nina Nedrejord vara) 

Quake II-prosjekt i K3K Per Steinar Andreassen (Unn Tove F Jenssen) 

Vi fornyer UNN 

-Arbeidsgruppe 2 B, Poliklinikk 

Nina Nedrejord (Merethe Saga Lønnum) 
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VI fornyer UNN 

- Arbeidsgruppe 5, Helt hjem – helt digitalt – 

hele veien med og for pasienten 

Ulf J Bergstrøm (Per Steinar Andreassen 

Vi fornyer UNN 

- Arbeidsgruppe 4: Bemanning 

Lisbeth Dyrstad (Nina Jensen) 

Vi fornyer UNN 

-Arbeidsgruppe 1: Styrking av 

operasjonskapasiteten i UNN 

Margrethe Larsen (Kirsti Baardsen) 

Vi fornyer UNN 

Arbeidsgruppe 3: Innkjøp 

Thomas Engelskjøn/Gudmund Johansen 

Strategi for pårørende Nina Nedrejord/Merethe S Lønnum 

Felles nasjonal tjeneste for medisinsk 

koordinering av ambulansefly 

Nina Nedrejord 

Forskningsutvalg K3K Ulf Bergstrøm/Ruth Pedersen 

Forskningsprosjekt Kunstig Intelligens Ulf J Bergstrøm/Per Steinar Andreassen 

Koordineringssenter og klinisk 

koordineringsnettverk 

Ulf J Bergstrøm 

Prosjektsstyret for plan for høy aktivitet (PHA) Thomas Engelskjøn 

Inviterte foredragsholdere 

Utvalget har invitert en rekke personer til å presentere og orientere om status i arbeidet 

med ulike prosjekter og aktiviteter ved og i tilknytning til UNN i 2024: 

 

TEMA FOREDRAGSHOLDERE 

Konsekvenser for bortfall av fritt 

behandlingsvalg for pasienter innenfor 

rehabiliteringsfeltet 

Leder for Rehabiliteringsavdelingen ved UNN, 

Jostein Berntsen 

Kunnskap og kompetanse om samliv og 

seksualitet i UNN 

Uroterapeut Hilde Tollefsen og leder for 

kompetansesenter for inkontinens og 

bekkenbunnsykdom Lotte Karen Lindstrøm 
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Brukerundersøkelser i UNN Rådgiver Kvalitetsavdelingen Hans Petter 

Bergseth og ass.senterleder for E-Helse, Gry 

Andersen 

Direktørens time Viseadm. direktør Einar Bugge/ 

administrerende direktør David Johansen 

Årsrapport Brukerutvalget UNN 2023 

Arbeid i vestibylen i UNN Breivika 

Administrasjonssjef Ingrid Lernes Mathiassen 

Oppdragsdokument 2024 Administrasjonssjef Ingrid Lernes Mathiassen 

Porteføljestyrets arbeid Joakim Sjøbeck 

Tiltak for å sikre bærekraft i Helse Nord  Konst.viseadm.direktør Grethe Andersen 

Psykisk helsevern og tverrfaglig spesialisert 

behandling av rus (TSB) 

Klinikksjef Psykisk helse og rusklinikken Eirik 

Stellander 

Samarbeid med kommunene Senterleder E-helse-, samhandlings- og 

innovasjonssjef Markus Rumpsfeld 

Frivillighet ved UNN Frivillighetskoordinator Susanne Nordøy Ryan 

Nytt ultralydtilbud til fødende på Finnsnes Overlege Ingard Nilsen, avdeling for 

fødselshjelp og kvinnesykdommer 

Medisinstarttjenesten og arbeid med 

legemiddelsikkerhet og riktig medikamentbruk 

Avdelingsleder/farmasøyt Karina Halvorsen og 

sykehusapoteker Camilla Bjørnstad 

Overordnet omorganisering i UNN Viseadm.direktør Einar Bugge 

 

Omstillingsprosessen – «Vi fornyer UNN» 

 Prosjektleder Grethe Andersen 

Psykisk helse og rus – orientering og debatt Prosjektleder Njål Bjørhovde og seksjonsleder 

Carl-Erik Westgren 

Handlingsplan for Kunstig Intelligens (KI) Karl Øyvind Mikalsen – senter for pasienter med 

kunstig intelligens  

Etikk Leder i Klinisk Etikkomitè Ingun Fossland 
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MØTEREFERAT 
 
 
Utvalg: Brukerutvalget ved Universitetssykehuset Nord-Norge HF 
Møtested: Fysisk møte – UNN Breivika, møterom D1-707 
Dato:  20.02.2025 kl 08.30-15.13 
 
Tilstede:  
Terje Olsen Leder  (forlot 12.00) 
Merethe Saga Lønnum 
Nina Nedrejord 

Medlem  
Medlem (på teams fra kl 10.00) 

Per Steinar Andreassen 
Ulf J Bergstrøm 

Medlem 
Medlem 

Thomas Engelskjøn 
Nina Jensen 
Ruth Pedersen 
Unn Tone Forfang Jenssen 

Medlem 
Medlem 
Medlem  
Fast varamedlem (forlot kl 13.30) 

  
Forfall:   
Gudmund R Johansen 
Lisbeth Dyrstad 
 

Medlem 
Medlem 
 

Fra adm.:   
Administrasjonssjef Ingrid Lernes Mathiassen  
Administrasjonskonsulent Hilde A. Johannessen  (referent) 

 
 
Saksliste 
BU 01/25          Godkjenning av innkalling og saksliste 
Innkalling og saksliste ble gjennomgått.  
 
Vedtak: 
Brukerutvalget godkjente innkalling og saksliste.  

BU 02/25 Psykisk helse og rus 
Brukerutvalget inviterte klinikksjef Eirik Stellander, psykologspesialist Lars Helander og  
erfaringskonsulent Line Gudvangen for å få en god orientering om status  
på enkelte områder innen psykisk helse og rus : 
Eirik Stellander: 
Det ble gitt en orientering om Psykisk helse- og rusklinikken, - oppbygging, struktur og  
avdelinger. Klinikken har 2 fagområder:  

- Psykisk helsevern voksne (PHV) 
- Tverrfaglig spesialisert rusbehandling (TSB) 

 
PHRK har lokalisasjoner av virksomheten på Storslett, Tromsø, Storsteinnes, Finnsnes, 
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Harstad og Narvik. 
 
Hvordan få hjelp i psykisk helsevern for voksne – et alternativt forløp: 

1. Bekymring for egen (eller andres) psykiske helse 
2. Ta kontakt med lokalt helsevesen (fastlege/legevakt) 
3. Alternativt direkte henvendelse til Ambulant akutt-team (AAT) 
4. Henvisning til elektiv utredning/behandling  
5. Henvisning til øyeblikkelig hjelp - innleggelse (døgnbehandling) 
6. Frivillig behandling etter § 2-1 i Psykisk helsevernlov (PHVL) eller tvunget psykisk 

helsevern etter §§ 3-3 og 3-5,1. ledd i PHVL 
 
Lars Helander: 
Lars Helander tok oss gjennom hva og hvordan de gjør vurderinger når de  
mottar en pasient. Samtykkekompetanse er noe som settes høyt og vurderinger 
gjøres med største ydmykhet og respekt for pasienten. 
 
Line Gudvangen: 
Line Gudvangen redegjorde for hvordan erfaringskonsulenter jobber i fagfeltet. 
 
I omstillingsprogrammet Vi fornyer UNN er det blant annet et forslag å legge ned tre  DPS- 
sentre samt omgjøring av Medikamentfritt behandlingstilbud. Erfaringskonsulenten kom  
med noen refleksjoner rundt dette forslaget, blant annet at dette vil kunne få store  
konsekvenser for pasient- og pårørendesikkerheten. I tillegg er det usikkerhet om man  
faktisk får et likeverdig godt tilbud med tanke på lengre reisevei og kronglete  
transportmuligheter. DPS-plassene virker også forebyggende på alvorlige sykdomsforløp i  
behov for innleggelse på akuttpostene. 
 
Vedtak: 
Brukerutvalget takker for gode orienteringer og innlegg fra Psykisk helse- og rusklinikken.  
Her fikk vi nyttig innsikt i hvordan et pasientforløp er innen psykiatri- og rusfeltet, og god  
innsikt i hvordan klinikken er organisert og hvilke pasientgrupper som er i nedslagsfeltet til  
klinikken. Det var flott at Eirik Stellander var fysisk til stede, det ga også fin mulighet til  
diskusjon. 
Brukerutvalget takker Lars Helander (og Eirik stellander) for en grundig og engasjerende  
utredning for bruk av tvang i psykiatrien. Vi er imponert over hvor grundige vurderinger som  
gjøres før man tyr til tvangsinnleggelser. Lars ga oss en innsikt i en human tilnærming, og en  
respektfull, empatisk arbeidsmetode som viser hvor mange andre alternativ som skal være  
prøvd før man tyr til tvang. Vi inviterer han gjerne tilbake slik at han også kan redegjøre for  
det spesielle for den samiske befolkningen, siden det ikke ble tid til dette. 
Line Gudvangen hadde en ærlig og engasjerende redegjørelse for hvordan  
erfaringskonsulenter jobber i fagfeltet. De utfordringer de står overfor, og hvilke  
konsekvenser omleggingsprosessene har for pasienter og pårørende. 
Brukerutvalget setter pris på ansatte som gjør sitt ytterste for at pasienter og pårørende skal  
få den beste behandling. 
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BU 03/25 Godkjenning av referat fra Brukerutvalgets møte 14.11.2024 
Referatet ble gjennomgått.  

 
Vedtak:  
Referatet ble godkjent. 
 
 
BU 04/25 Årsrapport 2024 Brukerutvalget UNN 
Brukerutvalget gjennomgikk årsrapporten til Brukerutvalget UNN 2024 for godkjenning. 
 
Vedtak:  
Brukerutvalget godkjenner Årsrapport 2024 Brukerutvalget UNN med de endringer som 
fremgikk i møtet. 
 
 
BU 05/25 Handlingsplan Brukerutvalget UNN 
Brukerutvalget gjennomgikk handlingsplanen og de fremsatte forslag om endringer grundig 
og kom til et forslag om endring. 
 
Vedtak: 
Brukerutvalget har gjort endringer og Handlingsplanen sendes ut på en ekstra runde til  
Brukerutvalget før godkjenning. 
 
 
BU 06/25-1 Orienteringssaker 
  Informasjon om prosesser fra grupper og utvalg Brukerutvalget deltar i 
 

BRUKERUTVALGET UNN – PROSJEKTER, UTVALG OG ARBEIDSGRUPPER 
 
TERJE OLSEN (terje.olsen@unn.no, 92 46 72 14) 
1. Styret Ved UNN (vara Merethe Saga Lønnum)   
Status/merknader:  
Styremøte i Narvik 21. november 2024. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025. 
 
2. Sykehusapotekets brukerutvalg (vara Ruth Pedersen) 
Status/merknader:  
Neste møte i desember. 
Hvilken rolle har apoteket mht innkjøp av medikamenter. Forfall av representant i BU-møte 
20.02.2025 
 
3. Porteføljestyret (vara Ruth Pedersen) 
Status/merknader: 
Ikke vært møte. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025 
 
4. KVAM-utvalg Akuttmedisinsk klinikk (vara Thomas Engelskjøn)  
Status/merknader: 
Fung.klinikksjef Lars Røslie, kontaktperson Elisabeth Warvik 
Møte i forrige uke, men fikk ikke deltatt. Har ikke hatt KVAM-dag. Forfall av representant i BU-møte 
20.02.2025 
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5. Helse I Arbeid (vara Ulf J Bergstrøm)  
Status/merknader: 
Ikke vært møte. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025 
 
6. «Vi fornyer UNN» Endret overordnet organisasjonsstruktur, arbeidsgruppe (vara Merethe S 
Lønnum) 
Status/merknader: 
Einar Bugge 
Se annen sak i dag. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025 
 
7. «Vi fornyer UNN» - Overordnet koordineringsgruppe 
Status/merknader: 
Grethe Andersen 
Se annen sak i dag. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025 
 
8. Referansegruppe til Nasjonalt senter for prehospital akuttmedisin, NAKOS (vara Ulf J Bergstrøm) 
Status/merknader: NY 
Jo Kramer-Johansen 
NAKOS har en stor kursportefølje til bruk for alle  aktører i den akuttmedisinske  og driver også en 
utstrakt forskningsvirksomhet. NAKOS er en nasjonal tjeneste som er fysisk plassert på Ullevål 
sykehus og som hører til organisatorisk  i Helse Sør-Øst. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025 
 

MERETHE SAGA LØNNUM  (mslonnum@gmail.com, 91 53 60 78)  
9. Strategisk Samarbeidsutvalg (SSU) (vara Terje Olsen) 
Status/merknader:  
Møte 13.12.2024: Handlingsplan for 2025-2026 ble diskutert, samt FSU-strukturen og omstilling i 
kommunene Senja og Målselv. 
 
10. Samvalgssenteret( Fagnettverk Samvalg) (vara Terje Olsen) 
Status/merknader: 
Lunsjseminar om pårørendes tilstedeværelse på nyfødt intensiv. 
 
11. KVAM-utvalg Psykiatri- og rusklinikken (vara Nina Nedrejord) 
Status/merknader: 
Klinikksjef Eirik Stellander. 
Møte i desember, hvor status i Helse Nord-saken – Bærekraft i nord og Vi fornyer UNN ble tatt opp, 
samt evaluering av KVAM-dagen. 
 
12. «Vi fornyer UNN» - Arbeidsgruppe 2: Poliklinikk-, dagbehandling- og sengekapasitet –  
Gruppe 2 A: Døgn inkl intermediær (vara Nina Nedrejord)  
Status/merknader: 
Bjørn Svensgaard 
Har ikke vært kalt inn til møter etter jul, har purret på to ganger. Omorganisering i prosjektet, slik at 
jeg bare skulle være med på månedlige oppsummeringer, men ikke blitt innkalt. 
 
13. Medvirkningsgruppe rokadebygg Åsgård 
Status/merknader 
Njål Bjørhovde 
Møte nr 6, 26.11.2024: 
Status for rokadebygg-prosjektet – gjennomgang av justert alternativ – innspill og momenter til 
diskusjon – videre arbeid. Ytterligere 2 møter etter nyttår. 
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14. Programkomite for samhandlingskonferansen 
Status/merknader: 
Programmet er ferdig, og er et spennende program som er spesielt interessant for 
brukerorganisasjoner - mye om samlokalisering. 
Dessverre er første møtedag lagt til samme tid som styremøte i UNN (29.04.2025). 
 

RUTH PEDERSEN  (ruthpede53@gmail.com, 91 30 31 55) 
15. Fondsstyre for Barnefond UNN Narvik (vara Per Steinar Andreassen) 
Status/merknader: 
Få møter. Større prosjekt nå og vil bli innkalt. 
 
16. Parkeringsutvalget - Mobilitetsutvalget (vara Thomas Engelskjøn) 
Status/merknader: 
Møte 7. oktober.  
 
17. KVAM-utvalg Operasjons- og intensivklinikken (vara Ulf J Bergstrøm) 
Status/merknader: 
Klinikksjef Eva-Hanne Hansen. 
Har deltatt på KVAM-dagen, den var veldig interessant. Brukerrepresentanten ble godt ivaretatt. 
 

PER STEINAR ANDREASSEN  (per.steinar.andreassen@kronistesmerter.no ,98 64 55 97) 
18. Quake II-prosjekt i K3K (vara Unn Tove Forfang Jenssen) 
Status/merknader: 
Karl Øyvind Mikalsen. 
Har ikke vært møter. 
 
41. «Vi fornyer UNN» - Arbeidsgruppe 5: Helt hjem – helt digitalt - hele veien med og for pasienten 
(vara Per Steinar Andreassen) 
Status/merknader: 
Anne Regine Lager 
Levert delplan 2. startet opp med delplan 3.  
 
19. Felles tjeneste for Digital hjemmeoppfølging mellom UNN og kommunene (vara Per Steinar 
Andreassen) 
Status/merknader:  
Karl Øyvind Mikalsen. 
Etterlyse møter. Administrasjonen sjekker. 
 

UNN TONE FORFANG JENSSEN  (unntoneforfang@gmail.com, 90 04 02 08) 
20. KVAM-utvalg Diagnostisk klinikk (vara Per Steinar Andreassen) 
Status/merknader: 
Grete B S Åsvang, Bente Aune 
Ikke vært møte. Forfall av representant i BU-møtet. 
 

NINA NEDREJORD  (ninanedrejord@gmail.com, 95 73 38 44)  
21. Prehospitalt sepsisregister og forskningsprosjektet (vara Kirsti Baardsen) 
Status/merknader: 
Ikke hørt noe. 
 
22. Referansegruppe til prosjekt Brukerbanken (vara Kirsti Baardsen) 
Status/merknader: 
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Evalueringsmøte 15.10.24. At brukerbanken ligger under kontinuerlig forbedring, kan være årsak til 
at fokuset har vært på forbedringsprosjekter, ikke brukermedvirkning som metode. Oppfølging av 
brukerne har vært mangelfull og dårlig. Samarbeid med brukerorganisasjoner, BU, UR og LMS. 
Trenger å lære hvordan de representerer. Brukerbanken er viktig for UNN - øker treffsikkerheten på 
forbedringsarbeid. Har vært mer krevende enn forutsett. Flytte brukerbanken til annen enhet? 
 
23. Samisk kompetansegruppe 
Status/merknader: 
Inger Lise Ebeltoft. 
Aktiv pådriver for innholdet i samisk språkuke (uke 43) og arrangert fagdag for ansatte "Den samiske 
pasienten" 25.10. 
 
24. Trygg akuttmedisin – lokal arbeidsgruppe 
Status/merknader: 
Gry Andersen / Per Bjørnerud Rønningen. 
Ikke mottatt innkallinger. Er denne avluttet? Administrasjonen sjekker. 
 
25. Strategi for pårørende (vara Merethe Saga Lønnum) 
Status/merknader: 
Ikke vært innkalt til møte.  

 
26. Kvalitetsutvalget i UNN (vara Lisbeth Dyrstad) 
Status/merknader: 
Møte 04.02: Klinisk patologi har fått ned uforsvarlig lang behandlingstid og mange avvik ved å jobbe 
systematisk på flere områder.Pasientsikkerhetsvisitter på sengeposter i BUK og nevro-, hud- og 
reumatologi. UNN vil starte fadderordning for LIS etter modell fra Vestfold. 
 
27.  FSU Beredskap og høy kapasitet (vara Terje Olsen) 
Status/merknader: 
Møte 17.02: Handlingsplan, oppfølging og psykososial omsorg til pårørende, Statsforvalteren i Troms 
og Finnmarks helseberedskapssatsing, mulig endring av FSU struktur. 
 
28. Prosjekt Felles nasjonal tjeneste for medisinsk koordinering av ambulansefly (MKA) 
Status/merknader:  
Jon Mathisen/ Elisabeth Warvik 
Orientering om de utfordringene som har oppstått. Vært flere juridiske vurderinger. Oppdraget går 
bl.a. ut på enhetlig ledelse, som viser seg å være vanskelig /umulig å gjennomføre fordi det blir brudd 
på flere lovverk, og det er utfordrende med hensyn til pasientsikkerheten. 
Juridiste utfordringer – går for at det ikke skal slås sammen men legges ved en samarbeidsavtale mell 
unn og univ.syke Oslo OUS. Møte i mars. 
 
29. «Vi fornyer UNN» - Arbeidsgruppe 2: Poliklinikk-, dagbehandling- og sengekapasitet –  
Gruppe 2 B: Poliklinikk (vara Merethe Saga Lønnum) 
Status/merknader: 
Laila Sivertsen 
Har laget handlingsplan med 7 hovedpunkter. Teamsmøter hver uke, heldagsmøte 14.11.24. 
Få ned ventelistene, mange gode forslag. Alle klinikker fungerer forskjellig, ikke enighet om felles 
rutiner – vanskelig.  Finnmarkspasienter – UNN bruker mye ressurser på dette. Avtaler? Forslag: De 
som ikke henvises skal først til Finnmark og så henvisning. Må stå i henvisning at det er fritt 
sykehusvalg. Mange kunne blitt fulgt opp i Finnmark. Felles prosedyrer, utnytte kapasitet litt bedre. 
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30. Medisinsk koordinering av ambulanseflytjenesten (MKA) 
Det skal legges fram en samarbeidsavtale som sikrer lettere samarbeid mellom MKA ved UNN og 
OUS (Oslo universitetssykehus) i utøvelsen. UNN skal ha endelig beslutningsmyndighet ved uenighet 
og prioritering av kapasitet. 

 
NINA JENSEN (nina.jensen@unn.no,  94 98 76 86) 
31. FSU Psykisk helse og rus (vara Ruth Pedersen) 
Status/merknader: 
Vemund N Myrbakk. 
Fysisk samling 28.11.2024. 
 
32. KVAM-utvalg Hjerte- og lungeklinikken (vara Gudmund Johansen)  
Status/merknader: 
Klinikksjef Kristian Bartnes. 
Ikke vært møter. 
 

ULF J BERGSTRØM  (ulf.jack.bergstrom@unn.no, 95 20 42 53) 
33. Prostatasenteret ved UNN  
Status/merknader: 
Tore Knutsen.  
Tilsynsrapporten som de har ventet på i fjor høst, kom fra Statsforvalter først i september i 2024. 
Tore Knutsen har sluttet ved UNN, og videre oppfølging er overlatt til avdelingen ved UNN. 
 
34. KVAM-utvalg Kirurgi-, kreft- og kvinnehelseklinikken (vara Ruth Pedersen)  
Status/merknader: 
Møte 22. november – Tema Høringen. 
Møte 19.02.2025. Ektraord. Møte 12. mars ifbm høringen. 
Ventetidsløftet  
Status på fristbrudd, langtidsventende i K3K. Ventetider og tilgjengelighet er direkte knytta til 
kvalitet, som også er en hovedoppgave i KVAM. «Ventetidsløftet» har gitt midler satt i arbeid:  
Tiltak med økt kveldspoliklinikk og noen langdager ved operasjon, helsesekretærer ryddet i interne 
ventelister - krever spesialkompetanse. Totalt 40 mill kr satt av, som det kan søkes om. 
Tema: Vi fornyer UNN, omorganiseringen, omstillingen og høringen. Gjennomført en internrevisjon 
på foretaksnivå ved tre enheter høsten 2024. BU-representant fast 15 minutter med informasjon. 
 
35. FSU Akuttmedisinsk samhandling (vara Terje Olsen)  
Status/merknader:  
Møte 13.02.2025 
Akutthjelperne (brannmenn) får opplæring i grunnleggende førstehjelp, inkludert frie luftveier, 
hjertelungeredning, og blødningsstans. SNLA har bekostet instruktører og utstyr. Når ansvaret legges 
til helsefellesskapene må dette forankres i kommuner og helseforetak.  
Søknad om samhandlingsmidler for sertifisering og resertifisering av akutthjelpere i helsefellesskapet 
Troms og Ofoten. Søknad utformet, må utarbeides intensjonsavtale mellom UNN og kommune(r) 
samt budsjett. Jobbes også med samarbeidsavtale mellom UNN og kommunene om 
akutthjelperordningen og drift av denne. Silje Søreng orienterte. 
FSU i de fire helsefellesskapene for Akuttmedisin/akuttmedisin og beredskap i nord  vil sende felles 
søknad om rekrutterings- og samhandlingstilskudd til samtrening. Midler til å fortsette tverrfaglig 
simulering mellom kommune- og spesialisthelsetjenesten. Frist 01.03.2025. 
Senja kommune mottar jevnlig avviksmeldinger fra ambulansetjenesten om unødvendig rekvirering 
av ambulanse og andre samhandlingsutfordringer. Det er i tillegg uklarhet rundt begrepene 
"samhandlingsavvik" og "uønsket samhandlingshendelse". Det er behov for klarere definisjoner og 

Sak 23/2025 - referatsak 2

Sak 23/2025 - side 21 av 52

mailto:nina.jensen@unn.no
mailto:ulf.jack.bergstrom@unn.no


 
 
 

 

 8 

bedre kommunikasjon for å sikre at avviksmeldinger blir fulgt opp. Fysisk møte i Narvik i mai. 
 
36. Forskningsprosjekt: NORFRAIL – tidlig identifisering av skrøpelighet hos eldre ved 
akuttinnleggelse i nordnorske sykehus  
Status/merknader 
Mona Gundersen (Gunhild Ag)/ Veronika Pettersen del 2 
Møte 21.02.2025. Jonar Roll orienterte. FSU Rekruttering og stabilisering akuttmottaket skal dersom 
enighet gjennomføre noen enkle tester. Hittil gjort på ca. 100. Artikkel «Skrøpelighetsscreening hos eldre 

i norske akuttmottak» publiseres i legeforeningens tidsskrift. Skrøpelighet negativt ladet ord, kan medføre 
at flere takker nei til deltakelse. Brukerrepresentant mente at det er viktig at det blir forklart godt 
hvorfor dette ordet brukes. Dersom mulig finne et mindre negativt ord. Neste møte september. 
 
37. Forskningsutvalg K3K (vara Ruth Pedersen) 
 Status/merknader: 
Gro Jensen 
Intet nytt. 
 
38. Forskningsprosjekt Kunstig intelligens (vara Per Steinar Andreassen) 
Status/merknader 
Kim Mortensen. 
Intet nytt. 
 
39. FSU Rekruttering og stabilisering (vara Kirsti Baardsen)  
Status/merknader: 
Gøril Bertheussen. 
Møte 05.02.2025. 
Hospiteringsordning for UNN, kommunene og fastlegene. Koordineringstilbudet ble vist i møtet.  
FSU REST: Iverksetting av to tiltak i helsefellesskapets handlingsplan: Etablere en felles lærings- og 
erfaringsarena for praksisveiledere - Etablere hospiteringsordning for helsepersonell i Troms og 
Ofoten. Brukerrepresentant holdt innlegg for FSU vedrørende rekruttering og stabilisering sett fra 
brukerperspektiv. Samme som til KVAM-dagen K3K. Mulig endring av FSU-strukturen i 
helsefellesskapet, da det er utfordringer med fremmøte. Neste møte 7. mai i Narvik. 
 
40. Koordineringssenter og klinisk koordineringsnettverk 
Status/merknader: 
Maria Kristensen/Tony Berntsen/Renathe Lian 
Intet nytt. 
 
41. «Vi fornyer UNN» - Arbeidsgruppe 5: Helt hjem – helt digitalt - hele veien med og for pasienten 
(vara Per Steinar Andreassen) 
Status/merknader: 
Anne Regine Lager 
Møte 21.02. Jobber med mandat til del 6 – Helsekompetanse blant pasienter og pårørende. Forslag 
er sendt direktøren for godkjenning. Foreslått at både BU og UR har representanter med. 
 
42. Kognisjon og demens  
Status/merknader: 
Leva Martinaityte 
Møte 06.12.2024: Studien heter CogFunTS (Cognitive Function in Tromsø Study). Hovedmålet er å 
utforske 30 års trender innen kognitiv og sunn aldring i den eldre Tromsø-befolkningen. Blir den eldre 
befolkningen i Nord-Norge enda sprekere både kognitivt og fysisk? Finne ut hvilke livsstilsfaktorer og 
sykdommer bidrar til å bygge opp eller minske sjanser til sunn aldring i dagens eldre samfunn. 
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Beregne risiko for demensutvikling om 10-20 år. Påvirke politikere og helsetjenester for å fremme 
sunn aldring. Bidra til å utvikle forsvarlig omsorg for personer som lever med demens og skrøpelighet 
 

LISBETH DYRSTAD  (lisbeth.dyrstad@hotmail.com, 90 97 63 46) 
43. KVAM-utvalg Nevro-, ortopedi- og rehabiliteringsklinikken (vara Merethe Saga Lønnum)  
Status/merknader: 
Klinikksjef Bjørn-Yngvar Nordvåg. (Toril D Nilssen). 
Litt utfordringer etter Nilssen sluttet, men dette ordner seg. Forfall av representant i BU-møte 
20.02.2025. 
 
44. FSU Fastlegerådet (vara Thomas Engelskjøn) 
Status/merknader: 
Blir møte i november, med ny vara. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025. 
 
45. Forskningsutvalg NOR (vara Terje Olsen) 
Status/merknader: 
Ikke fått papirer. Var i møte men fikk ikke lyd. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025. 
 
46. «Vi fornyer UNN» - Arbeidsgruppe/Hovedområdet 4 Bemanning (vara Nina Jensen) 
Status/merknader: 
Hege Jenssen  
Se tidligere sak i dag. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025. 
 

THOMAS ENGELSKJØN  (heithomas@hotmail.com, 92 66 01 01) 
47. KVAM-utvalg Barne- og ungdomsklinikken (vara Thomas Engelskjøn)  
Status/merknader: 
Ikke hørt noe. Administrasjonen sjekker – får ikke innkallinger. 
 
48. KVAM-utvalget Medisinsk klinikk (vara Margrethe Larsen)  
Status/ merknader: 
Klinikksjef Jon B. Rønningen. 
Møte på mandag 18.11.2024. 
Gjennomgått omorgansieringen. Ulike meninger i klinikken hvordan ting skulle være/bli. Mht 
Narvik/harstad. For brukers del er det viktigste god behanlding, så vanskelig å mene noe. Fikk sin 
taletid. 
 
49. Prosjektstyret for plan for høy aktivitet(PHA) 
Status/merknader 
Joakim Sjøbeck. 
Møte fredag 29.11.2024. 
 
50. «Vi fornyer UNN» - Arbeidsgruppe 3: Innkjøp (vara Gudmund Johansen)  
Status/merknader: 
Rosi Floer 
Veldig interessant. Har tilspisset seg slik i det siste, slik at de nå er delt i to. mange møtes en gang i 
uke, og opprettet referansegruppe som møtes en gang i måneden. Finpussing av handlingsplan 2. 
Møte neste uke. Går ikke glipp av noe ved å være i ref.gruppen. Brukerstemmen er sikret. 
 

GUDMUND R JOHANSEN   (gudmund.ruben.johansen@gmail.com, 90 56 40 66) 
51. FSU Digital samhandling (vara Margrethe Larsen) 
Status/merknader: 
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Glenn-Helge Hattmann. 
Skjer lite i dette prosjektet. Siste møte avlyst. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025. 
 
52. Frivillighetsrepresentant i Frivillighetsgruppen (vara Lisbeth Dyrstad) 
Status/merknader: 
Frivilliggruppa – ikke hørt noe. Forfall av representant i BU-møte 20.02.2025. 

 
KIRSTI BAARDSEN  (kibaards@gmail.com, 99 79 31 67) 
53. KEK – Klinisk etisk komité (vara Terje Olsen) 
Status/merknader: 
KEK begynner å bli bedre kjent i UNN. KEK er kun et rådgivende organ med kompliserte saker. 
 
54. Flytting av Forskningsposten – mandat 
Status/merknader: 
Tove Skjelbakken 
Oppstart 15.01.2025 
 

MARGRETHE LARSEN (margrethehelenelarsen@gmail.com, 41 35 48 98) 
55. Referansegruppe for behandlingshjelpemidler 
Status/merknader: 
Bente Aune.  
 
56. «Vi fornyer UNN» - Arbeidsgruppe 1: Styrking av operasjonskapasiteten i UNN (vara Kirsti 
Baardsen)  
Status/merknader: 
Kristin Sjåvik 
Møte 05.12.2024: Risikovurdering: Kom opp mange risikoreduserende tiltak. Det skal etter hvert 
jobbes videre med dette. Neste arbeidsgruppemøte er 19.12. 29.01.2025: Arbeidsgruppen fortsetter 
med møter hver 2. uke. Møtene gjennomføres på Teams. Klinikksjefene møter første time av møtet- 
en gang i måneden. Veldig ryddig arbeidsgruppe som ledes av Kristin Sjåvik (driftsleder). Arbeid med 
handlingsplan gjennomført med heldags workshop ved UNN Narvik (22.01.25) i Blokkplanlegging 
operasjon. Alle tre lokalisasjoner var representert. Som brukerrepresentant er det vært spennende 
og lærerikt å få være deltaker i gruppen. Har blitt tatt godt imot :):) 
  

Vedtak:  
Brukerutvalget gjennomgikk rapporteringen fra prosjekt og arbeidsgrupper og gjorde enkelte 
endringer. Brukerrepresentantene sender skriftlig tilbakemelding til administrasjonen etter  
møter i de ulike prosjekt/utvalg. 
 
 
BU 06/25-2 Orienteringssaker 
  Styringskrav og rammer 2025 
I foretaksmøtet 5. februar 2025 fikk helseforetakene i Helse Nord overlevert sine 
styringskrav og rammer for 2025 fra Helse Nord RHF. Nytt i år er at dokumentet beskriver 
færre oppdrag, slik at foretakene skal kunne prioritere enda spissere.  
Brukerutvalget gikk kort gjennom dokumentet og det som var relevant for Brukerutvalget. 
Her er hovedmålene: 
 

• Rask tilgang til trygge helsetjenester av høy kvalitet og sammenhengende 
pasientforløp 
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• Styrke psykisk helsevern og tverrfaglig spesialisert rusbehandling 

• Kunnskapsbaserte og bærekraftige tjenester gjennom forskning, innovasjon og 
næringslivssamarbeid 

• Den offentlige helsetjenesten skal være fagfolkenes foretrukne arbeidsplass 

• Spesialisthelsetjenesten bidrar til samfunnssikkerhet og er forberedt på kriser 
  

Vedtak:  
Brukerutvalget tar informasjonen til orientering. 
 
 
BU 06/25-3 Orienteringssaker 
  Beslutningsnotat overordnet organisering UNN 31.01.2025 – endelig 

- UNN har med dagens overordnete organisasjonsstruktur ikke oppnådd ønskete mål i 
forhold til hverken tilgjengelighet eller økonomi.  

- Direktøren og ledergruppas viktigste oppdrag er på kort og mellomlang sikt å sikre 
gjennomføringen av omstillingsprogrammet «Vi fornyer UNN».  

- Etablering av UNNs nye, overordnete organisering er første skritt på veien mot en ny 
organisasjon for foretaket. 

- Direktøren mener den her besluttete overordnete organisering av UNN sikrer en 
hensiktsmessig organisering av foretaket, der ulike hensyn er godt avveid. 

 
Vedtak:  
Brukerutvalget tar informasjonen til orientering. 
 
 
BU 06/25-4 Orienteringssaker 
  Reviderte retningslinjer for brukermedvirkning på systemnivå 
Styret i Helse Nord RHF har i sitt møte 18. desember 2024 vedtatt reviderte felles 
retningslinjer for brukermedvirkning på systemnivå (styresak 157-20241). Saken har 
vært behandlet i alle de regionale helseforetakene og skal bidra til lik praksis på tvers av 
regionene. Det er fortsatt noen uklarheter omkring tolking av retningslinjene, og 
koordinatorene i foretakene vil ha et nytt møte for å finne gode løsninger slik at det kan 
være lik praksis i de ulike foretakene. 
 
Vedtak:  
Brukerutvalget tar informasjonen til orientering. 
 
 
BU 07/25 Direktørens time 
Administrerende direktør David Johansen orienterte om: 
 
- Status Vi fornyer UNN  
Direktøren orienterte om status i prosjektet. Arbeidet er godt i gang. Direktøren har valgt en 
modell. Iverksettes 01.04.2025. 
 
- Struktur på ambulansetjenesten – er det noe arbeid som pågår her? 
Det pågår dialog for å finne gode løsninger på denne tjenesten. 
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- SAMLOK  
Brukerutvalget fikk en kort orientering om saken. 
 
- Høring: Vi fornyer UNN – Handlingsplan del 2 – Grethe Andersen 
Her er resultatet fra arbeidsgruppene: 
Arbeidsgruppe 2a: 

- Sengekapasitet inkl intermediærkapasitet, utrede opprettelse av 72 timers post for 
lokalsykehuspasienter 

- Videre utredning av forsterkning av observasjonssenger og intermediærsenger  
- Beslutning i april  

Arbeidsgruppe 2b: 
- Samle infusjonsvirksomhet UNN Breivika 
- Prioriteringer – avtale med Finnmark 
- Gjennomføre poliklinikkprogrammet 

Arbeidsgruppe 3: 
- Redusere vareutvalg 
- Kostnadsreduksjon medikamenter 
- Profesjonalisere innkjøp og lagerlogistikk 

Arbeidsgruppe 4: 
- Optimalisere legers tjenesteplaner 
- Optimalisere sommerdrift leger 
- Profesjonalisere utdanningspermisjon for overleger og psykologspesialister 
- Optimalisere fordeling av pleieressurser 

Arbeidsgruppe 5: 
Prinsipp – prinsippet er en holdning, og gir grunnleggende føring for handling i Helt hjem 
Konsept – konseptet er overordnet, gir felles forståelse og er retningsgivende. Det utdyper 
og forklarer begrepet Helt hjem. Det legger grunnlag for veivalg og konkrete endringer 
Strategisk plan – en strategisk plan peker ut prioriterer og retninger for komme frem til 
ønsket mål den er tuftet på, verdier og føringer som prinsippet og konseptet gir 
Handlingsplan med tiltak - Tiltakene i denne handlingsplanen understøtter konseptene. 
Samtidig er tiltakene adressert utfordringer i UNN. 
 
19. februar: Utsending høring – 16. mars: Frist høring – 8. april: I styringsgruppa - beslutning. 
 
Vedtak: 
Brukerutvalget takker for redegjørelsen fra direktøren om status i Vi fornyer UNN, og er glad 
for at organisasjonen har respondert positivt på direktørens omlegging. På spørsmålet om 
hvordan pasienten vil merke dette, er vi glad for at det vil merkes positivt på enkelte 
områder, slik at man kan få behandlet flere, og på andre områder vil pasientene ikke merke 
store forandringer. 
Brukerutvalget er glad for at direktøren fortsatt vil ha blikket på psykiatri i somatikken. 
  
Brukerutvalget takker for orientering om at arbeidet med struktur på ambulansetjenesten er 
i gang, og ser fram til denne saken kommer tilbake til brukerutvalget til behandling.  
  
Brukerutvalget takker for god oppdatering fra Grethe Andersen vedrørende Høring – Vi 
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fornyer UNN – handlingsplan del 2. Brukerutvalget behandler denne saken videre i møte 
11.03.2025. 
 
BU 08/25 Referatsaker 
Følgende vedlegg fremlegges: 
 

1. Referat fra møte i Sykehusapotek Nord, 12.09.2024 
2. Referat fra møte i BU Finnmarkssykehuset, 28.11.2024 
3. Protokoll fra ekstraordinært møte i RBU, 02.12.2024 og 22.01.2025 
4. Referat fra Ungdomsrådet, 06.12.2024 
5. Referat fra møte i BU Nordlandssykehuset, datert 12.12.2024 
6. Referat fra møte i Kvalitetsutvalget, datert 07.01. og 04.02.2025 
7. Referat fra møte i Brukerutvalgets arbeidsutvalg, datert 08.01. og 10.02.2025 

 
Vedtak:  
Brukerutvalget tar referatsakene til orientering.   

BU-09/25 Eventuelt 
 

1. Prosjektstyre for forprosjekt Nye UNN Åsgård (NUÅ) – brukerrepresentant 
Utbyggingssjef Tor-Arne Hanssen har sendt forespørsel til Brukerutvalget om oppnevnelse av 
brukerrepresentant til prosjektstyret for forprosjekt Nye UNN Åsgård. 
 
Vedtak: 
Brukerutvalget oppnevner Merethe Saga Lønnum til dette prosjektet, og administrasjonen 
formidler kontaktinformasjon. 
 

2. Regionalt kreftsenter i UNN 
Leder for prosjektet Regionalt kreftsenter i UNN, Rolv-Ole Lindsetmo, har behov for en 
brukerrepresentant til prosjektet. 
 
Vedtak: 
Brukerutvalget oppnevnte Ulf J Bergstrøm til prosjektet med Thomas Engelskjøn som vara. 
Administrasjonen formidler kontaktinformasjon. 
 
 
 

Terje Olsen (sign.) Hilde A Johannessen(sign.) 

leder sekretær 

 
 
Referatet godkjennes endelig i BU-møte 24.04.2025.  
Kopi til: 

- Helse Nord RHF ved Regionalt Brukerutvalg, 8038 Bodø  

- Brukerutvalget Nordlandssykehuset, Postboks 1480, 8092 Bodø 

- Sissel Eidhammer og Pernille Aune, Nordlandssykehuset 
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- Brukerutvalget Helgelandssykehuset, Postboks 601, 8607 Mo i Rana 

- Brukerutvalget Helse Finnmark, Sykehusveien 35, 9616 Hammerfest 

- Brukerutvalget Sykehusapoteket, Postboks 6147, 9291 Tromsø 

- Pasient og brukerombudet i Troms, Fylkeshuset, 9296 Tromsø 

- Pasient- og brukerombudet i Nordland, Statens Hus, 8002 BODØ 

- Pasient- og brukerombudet i Finnmark, Hamnegt. 3, 9600 Hammerfest 

- Klinisk etikkomite UNN v/Bård Forsdahl 

- Lærings- og mestringssenteret, UNN v/ Marita Pedersen 

- Kreftforeningen v/ Wenche P Kjølås 

- Ungdomsrådet UNN v/ Marit Nordmo 
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MØTEREFERAT 
 
 
Utvalg: Brukerutvalget ved Universitetssykehuset Nord-Norge HF 
Møtested: Teams 
Dato:  11.03.2025 kl 13.00-15.00 
 
Tilstede:  
Terje Olsen Leder  
Merethe Saga Lønnum 
Nina Nedrejord 

Medlem  
Medlem 

Per Steinar Andreassen 
Ulf J Bergstrøm 

Medlem 
Medlem 

Lisbeth Dyrstad 
Nina Jensen 
Gudmund R Johansen 
Ruth Pedersen 

Medlem 
Medlem 
Medlem  
Medlem 
 

  
Forfall:   
Thomas Engelskjøn 
Nina Jensen 
Unn Tone Forfang Jenssen 
 

Medlem 
Medlem 
Fast varamedlem 

Fra adm.:   
Administrasjonssjef Ingrid Lernes Mathiassen (referent) 
Administrasjonskonsulent Hilde A. Johannessen  (referent) 

 
 
Saksliste 
BU 10/25          Godkjenning av innkalling og saksliste 
Innkalling og saksliste ble gjennomgått.  
 
Vedtak: 
Brukerutvalget godkjente innkalling og saksliste.  

BU 11/25 Intern høring: Omstillingsprogram i UNN – Handlingsplan – del 2 
Brukerutvalget gjennomgikk tidligere tilsendt forslag til høringssvar. 
 
Vedtak: 
Administrasjonen sender inn endelig høringssvar til Fag- og kvalitetsavdelingen. 
 
 

Terje Olsen (sign.) Hilde A Johannessen(sign.) 

leder sekretær 
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Referatet godkjennes endelig i BU-møte 24.04.2025.  
Kopi til: 

- Helse Nord RHF ved Regionalt Brukerutvalg, 8038 Bodø  

- Brukerutvalget Nordlandssykehuset, Postboks 1480, 8092 Bodø 

- Sissel Eidhammer og Pernille Aune, Nordlandssykehuset 

- Brukerutvalget Helgelandssykehuset, Postboks 601, 8607 Mo i Rana 

- Brukerutvalget Helse Finnmark, Sykehusveien 35, 9616 Hammerfest 

- Brukerutvalget Sykehusapoteket, Postboks 6147, 9291 Tromsø 

- Pasient og brukerombudet i Troms, Fylkeshuset, 9296 Tromsø 

- Pasient- og brukerombudet i Nordland, Statens Hus, 8002 BODØ 

- Pasient- og brukerombudet i Finnmark, Hamnegt. 3, 9600 Hammerfest 

- Klinisk etikkomite UNN v/Bård Forsdahl 

- Lærings- og mestringssenteret, UNN v/ Marita Pedersen 

- Kreftforeningen v/ Wenche P Kjølås 

- Ungdomsrådet UNN v/ Marit Nordmo 
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Vår ref. 25/1823 - 12 
Saksbehandler Miriam Akkouche 

 

 

Dato 24.02.2025 
 
 
Saksfremlegg 

  
 
 
Saksnr. Utvalg Møtedato 
04/25 Kommunestyret 27.02.2025 
 
 
Uttalelse - til UNN styret 
 
 
 
UTTALELSE TIL UNN STYRET                                                        27.02.2025. 
  
Harstad kommunestyret ønsker å gi tilbakemelding om prosess og beslutningen om nedleggelse av 
lindrende enhet ved Harstad sykehus 
  
Avgjørelsen om å legge ned lindrende enhet ved Harstad sykehus ble vedtatt 10.desember 2024 av 
styringsgruppen for omstillingsarbeidet «Vi fornyer UNN».  
  
Det var, slik vi har forstått det, - lite og ingen kommunikasjon i forkant av denne beslutningen, 
hverken innad i Unn, mot stedlige tillitsvalgte eller mot berørte kommuner. Leder på avdelingen ble 
informert om dette onsdag 22. januar 2025. Det har vært manglende deltakelse og dialog med 
helsefelleskapet, noe som er brudd på partnerskapet Unn har inngått med kommunene.  
  
Palliativ enhet har i tillegg til pasientbehandling på egen enhet vært til stor støtte for kommunene 
rundt, også Harstad kommune. Med god veiledning og støtte fra palliativ enhet har kommunen blant 
annet kunne forebygge akuttinnleggelser for sine innbyggere.  
  
Å bygge opp breddekunnskap om palliasjon tar tid, og ved å legge ned tilbudet som vi har per nå på 
UNN Harstad undergraver vi nødvendigheten av denne kompetansen. Det er kjent at vi har en 
aldrende befolkning, folk lever lengre med alvorlig og kroniske sykdommer. Denne gruppen som 
rammes her er særlig sårbar – i livets sluttfase. Vi vet alle at helsetilbudene i Norge er presset, også i 
kommunehelsetjenesten. Kan vi anta at kommunen nå vil stå mer alene om oppfølging av både disse 
pasientene og deres pårørende? 
  
Harstad kommune ønsker å sikre og å gi god og verdig behandling for denne pasientgruppen som er 
sårbare og i livets sluttfase. En god samhandling om hvordan dette best kan foregå mellom 
primærhelsetjeneste og spesialisthelsetjeneste er avgjørende for at dette skal flyte sømløst.  
  
Kommunestyret i Harstad etterlyser dialog rundt beslutningen og har mange spørsmål som ønskes 
besvart. Blant annet hvordan vil det nå bli med opplæring og dialog med fastleger, hjemmesykepleie 
og sykehjem?  
  
Vi ønsker tilbakemelding fra UNN styret om prosess og involvering av berørte parter, samt dialog om 
hvordan utfordringen påvirker Harstad kommune med omliggende kommuner og hvordan man kan 
sikre at tjenesten fortsatt blir god og verdig for denne pasientgruppen.  
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Hvordan sikrer vi at kompetansen ivaretas og overføres før en iverksetter vedtaket om nedleggelse 
av avdelingen. Ber om at det sees på om beslutningen kan reverseres da den ikke er tilstrekkelig 
forankret og  det er ikke foretatt risikovurdert med for eksempel med ROS analyse. 
Vedlegg 
Uttalelse felles i kommunestyret - lindrende enhet 
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Referat fra møte i Kvalitetsutvalget UNN 
 

Møtedato  Tirsdag 04.03.2025 

Sted Direktørens møterom D1-707/evt. oppkobling via TEAMS 

Tid 10.00 – 11.50 
 
 
Til stede 

 

David Johansen Administrerende direktør (møteleder) 

Fredrik Sund Konst. klinikksjef Kirurgi-, kreft- og kvinnehelseklinikken (møteleder) 

Einar Bugge Viseadministrerende direktør 

Kristian Bartnes Klinikksjef Hjerte- og lungeklinikken 

Gøril Bertheussen Personalsjef 

Marte Lødemel Henriksen Fagsjef, Senterleder Fag- og Kvalitetssenteret  

Grete Andersen Driftssjef 

Gry Andersen Konst. klinikksjef Barne- og ungdomsklinikken 

Eva Hanne Hansen Klinikksjef Operasjon- og intensivklinikken 

Vibeke Haukland Driftsleder Narvik  

Gina Marie Johansen Konst. Senterleder Drifts- og eiendomssenteret 

Tove Cathrine Mack Hovedverneombud 

Snorre Manskow Sollid Klinikksjef Nevro-, ortopedi- og rehabiliteringsklinikken 

Torni Myrbakk Smittevernoverlege 

Lars Røslie Konst. Klinikksjef Akuttmedisinsk klinikk 

Eirik Stellander Klinikksjef Psykisk helse- og rusklinikken 

Gry Tufte-Gerhardsen Konst. Driftsleder Harstad 

Kate Myräng Avdelingsleder Klinisk Patologi (vara) 

Kine Eide Pedersen Avdelingsleder Fordøyelse og nyremedisinsk avd. (vara) 

 
Forfall 

 

Tove Skjelbakken Forsknings- og utdanningssjef 
Nina Nedrejord Brukerutvalgsmedlem 
Grete Steinry Åsvang Klinikksjef Diagnostisk klinikk 
Markus Rumpsfeld Senterleder E-helse og IKT 
Per Bjørnerud Rønning Klinikksjef Medisinsk klinikk 
Hilde Pettersen Kvalvik Kommunikasjonssjef 

 
Øvrige   

Mette Fredheim Pasientsikkerhetskoordinator Kvalitetsavdelingen 

Per Christian Olsen Rådgiver Kvalitetsavdelingen 

Kristine Marthinsen Altmann Enhetsleder Voksenpsykiatrisk poliklinikk (sak 13/25) 

Boy Gunnar Moe Rudi Greve Enhetsleder Avdeling Nord (sak 13/25) 

Jeanette Schultz Johansen Avdelingsleder Sykehusapoteket Nord (sak 14/25) 

Anette Svensgaard Steinert Overlege Infeksjonsmedisinsk avd. (sak 14/25) 

Timo Leminen Enhetsleder Rehabiliteringsavd. (sak 15/25) 

Jostein Bentzen Avdelingsleder Rehabiliteringsavd. (sak 15/25) 
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Lene Mydland Rasmussen Enhetsleder Psykisk helse- og rusklinikken (sak 16/25) 

Morten Espejord Rådgiver, Operasjons- og intensivklinikken 

Kristin Hagestad Johnsen Spesialfysioterapeut Avdeling for barnehabilitering 

Heidi Robertsen Konsulent Kvalitetsavd. - referent 
 
 

Sak nr. Sakstittel Ansvar 

12/25 
 
Elements 
2025/128 
 

Godkjenning av agenda og referat fra KU-møte 04.02.2025  

  

Agenda og referat ble godkjent uten endringer.  

 
 

13/25 
 
 
 
 

«God avslutning» 

Orienteringssak 

 

Forbedringsprosjektet «God avslutning» i Voksenpsykiatrisk poliklinikk 
Tromsø startet i januar 2022 og ble ansett som integrert i den daglige 
driften i januar 2025. Bakgrunnen for prosjektet var økning i antall 
henvisninger og at det ble startet opp flere pasientforløp enn avsluttet 
(inn/ut) i poliklinikken. 
 

 

Beslutning 

 

Kvalitetsutvalget tar saken til orientering. 

 

Saksfremlegg og Pp-presentasjon vedlagt 

 

 

14/25 
 
 
 
 
 
 

Antibiotikastyring 

Orienteringssak 

 

Arbeidet med en ny nasjonal handlingsplan for smittevern og 
antibiotikabruk i helsetjenesten er igangsatt og forventes ferdigstilt i 
løpet av året. I påvente av denne ber A-team om at UNNs gjeldende 
styringsprogram (2023-2024) forlenges med ett år. 
 

I møtet presenteres de ferskeste tallene for antibiotikaforbruk i UNN, 
samt arbeidet som gjøres av UNNs A-team.  
 

 

Beslutning 

 

Kvalitetsutvalget vedtar at antibiotikastyringsprogrammet for 2023-2024 

(vedlagt) forlenges i ett år i påvente av ny nasjonal handlingsplan for 

smittevern og antibiotikabruk i sykehus. 

 

Kvalitetsutvalget tar saken til orientering. 

 

Saksfremlegg, vedlegg (2) og Pp-presentasjon vedlagt 
 

 

15/25 Pasientsikkerhetsvisitt Rehabiliteringsmedisinsk sengepost Tromsø 
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Orienteringssak 

 
Det ble gjennomført Pasientsikkerhet- og arbeidsmiljøvisitt ved 
Rehabiliteringsmedisinsk sengepost Tromsø 
 
Det ble identifisert 3 bevaringsområder og 3 forbedringsområder.   
 

 

Beslutning 

 

Kvalitetsutvalget tar saken til orientering. 

 

Saksfremlegg og vedlegg vedlagt 
 

 

16/25 
 
 
 
 
 
 

Pasientsikkerhetsvisitt ved Korttidspoliklinikken 

Orienteringssak 

 

Det ble gjennomført Pasientsikkerhet- og arbeidsmiljøvisitt ved 
Rehabiliteringsmedisinsk sengepost Tromsø 
 
Det ble identifisert 3 bevaringspunkter og 3 forbedringsområder.   
 

 

Beslutning 

 

Kvalitetsutvalget tar saken til orientering. 

 

Saksfremlegg og vedlegg vedlagt 
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MØTEREFERAT 

Brukerutvalgets arbeidsutvalg (BAU) ved Universitetssykehuset Nord-Norge HF (UNN) 

Møtedato:   Mandag 10.03.2025  kl 09.00-10.55 
Møtested:   Digitalt møte Teams 
 
Til stede:   Terje Olsen    leder 
    Merethe Saga Lønnum nestleder 

Nina Nedrejord  medlem  
 
Fra administrasjonen:  Ingrid Lernes Mathiassen administrasjonssjef 
    Hilde A Johannessen  administrasjonskonsulent,referent 
        
___________________________________________________________________________ 

 

                                                           
BAU 18/25 Styresaker – behandling av drøftingssaker til styremøte 

Drøftingsdokument med utkast til styresaker ble oversendt BAU 06.03.2025.  

 
Styresak – Årsregnskap 2024 og styrets beretning 
Fung. økonomisjef Stig Bakken orienterte. Regnskapet for 2024 viser et underskudd på ca 70 
mill kroner. Det underliggende resultatet er et budsjettmessig underskudd på omlag 113 mill 
kroner.  
 
Styresak – Medisinteknisk utstyr over 10. mill kroner – Analyseinstrument 18 mill kroner 
Fung. økonomisjef Stig Bakken orienterte. Det er behov for en ny analysemaskin ved 
Diagnostisk klinikk. Konsernbestemmelsene for investeringer i Helse Nord RHF pkt. 5.3 tilsier 
at utstyr over 10 mill. kroner skal styrebehandles. 
 
Styresak – KVR februar 2025 
Fung. økonomisjef Stig Bakken orienterte. Regnskapet for UNN pr februar 2025 er nesten likt 
som i fjor på denne tiden. Ventetidsløftet: UNN mottar 93 mill kroner i ventetidsmidler fra 
Helse Nord. Mesteparten av beløpet blir brukt til lønn for ekstra helgevakter og 
kveldspolitiklinikk ved UNN. Det settes av 11 mill kroner til utstyr. Fristbrudd: Nye fristbrudd 
er halvert fra i fjor. 
 
Styresak – SAMLOK 
Lars Røslie orienterte. Hensynet til den regionale og nasjonale funksjon ved Akuttmedisinsk 
kommunikasjonssentral (AMK) i Tromsø, samt behov for samlokalisering med 
Flykoordineringssentralen (FKS) taler imot en samlokalisering med de øvrige nødetatene.  
Direktørens vurdering er å ikke samlokalisere AMK-sentralen ved UNN sammen med politi 
og brann på politihuset i Tromsø. Det bes om utarbeidelse av rutiner for jevnlig 
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informasjonsutveksling mellom AMK, politi og brann samt reetablere felles fagdager og 
øvelser mellom nødmeldetjenestene i Tromsø.  
 
Beslutning 
BAU støtter administrerende direktørs innstilling til vedtak i styresak 21-2025 
Konseptrapport samlokalisering av nødmeldetjenestene i Tromsø (SAMLOK), sammen for et 
trygt samfunn og anser samarbeidet med flyambulansetjenesten som spesielt viktig i vår 
region. Flyambulansetjenesten er et nasjonalt ansvar, og er en stor del av 
ambulansetjenesten UNN benytter og er viktig for samarbeid og samordning. 
 
BAU tar gjennomgangen av styresakene til orientering, og gir sin tilslutning til at sakene 
fremmes for behandling i styret 25.03.2025. 
 
BAU 19/25 Evaluering av sykestuesenger Nord-Troms 

Samhandlingssjef Glenn-Helge Hattmann orienterte. Det er flere faktorer som tilsier behov for 

en ny evaluering av UNNs delfinansiering av sykestuesenger:  

- Demografi – stadig endring behov for vurdering av overlapp mellom tilbudene 
- Nye teknologiske muligheter – digitale verktøy muliggjør nytenking 
- Uklar ansvarsfordeling – UNN og kommunene 
- Finansiering 

 
Det er nedsatt en arbeidsgruppe bestående av representanter fra kommunene, fastlegene 
og brukere for å evaluere sykestuesengene. Arbeidsgruppen vil foreslå alternative løsninger. 
Leder Terje Olsen er med i arbeidsgruppen. 
 
Beslutning/oppfølging 
BAU takker for god orientering. Leder Terje Olsen er oppnevnt som brukerrepresentant i 
arbeidsgruppen. 
 
BAU 20/25 Direktørens time 
Temaer som BAU ønsker at direktøren orienterer om i kommende BU-møte: 

- Status «Vi fornyer UNN» og omorganiseringen (orientering i hvert BU-møte gjennom 

hele året) 

- Samfunnskontakt – hva legges i det og hvordan går det arbeidet? Skal UNN lære mer 

om samfunnet eller skal samfunnet lære mer om UNN? 

- Økt kapasitet i Narvik. Hva betyr det for pasientstrømmen når man øker kapasiteten 

på sykehuset i Narvik? Hvordan tenker man logistikk – pasientreiser? 

- Tidsplan for Ambulansetjenesten 

 
Beslutning/oppfølging 

Administrasjonen formidler innspillene til administrerende direktør i god tid før møtet. 

 

BAU 21/25 Planlegging av tema til Brukerutvalgets møte 24.04.2025   

BAU planlegger BU-møtet 24.04.2025.  Forslag til hovedtema: Brukerutvalgets rolle på 
systemnivå/brukerrepresentantens rolle. 
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Beslutning/oppfølging 
BAU fastsetter agendaen i neste møte i BAU 07.04.2025. 
 

BAU 22/25 Forslag til dagsorden for BU-møte 24. april 2025 - fysisk 

Forslag til agenda BU-møte 24. april 2025 
 

Oppstart kl 08.30   
1. Godkjenning av innkalling og saksliste Kl 08.30 

2. Godkjenning av referat fra møte i BU 20.02.2024 Kl 08.30 

3.Pasient- og brukerombudets årsmelding 2024 Kl 08.35-09.35   Eli Johanne Åsgård 

4. Evaluering av sykestuesenger Nord-Troms  
- rapport 

Kl 09.35-09.50   Glenn-Helge Hattmann 

Pause  

5. Direktørens time Kl 10.00-11.00   David Johansen 

Lunsj  

6. Tema – Brukerutvalgets rolle – den enkelte 
brukerrepresentantens rolle 

Kl 11.30-13.50  Ingrid Lernes Mathiassen 

7. Gladsak Kl 13.50-14.00 

Pause  

8. Orienteringssaker 
-Informasjon og prosesser fra grupper og utvalg 
Brukerutvalget deltar i 

Kl 14.10-14.50 

9. Referatsaker Kl 14.50-15.00 

10. Eventuelt Kl 15.00-15.10 

  

BAU 23/25 Eventuelt 
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AMU-møte 12 mars 2025 , kl 13-15.30 på teams 

Kryss bak navnet, viser deltagelse i AMU 

Medlemmer i AMU må selv melde fra til sin vara at de ikke kan stille i møte. Alle, inkludert 

vara er innkalt til AMU møtene, vara stiller kun når hovedmedlem ikke kan stille.  

 

Arbeidsgiver  Vara  

David Johansen adm. dir F Gøril Bertheussen PO sjef  

Gøril Bertheussen PO sjef X Hanna Uleberg Leder LO  

Per Rønning klinikksjef Medisinsk 
klinikk 

X Grete Åsvang Klinikksjef Diagnostisk klinikk 
 

 

Fredrik Sundt konst klinikksjef K3K X (Grethe Andersen Senter leder DES) 
Gina Johansen, konstituert senterleder 

 

Eirik Stellander Klinikksjef PHRK X Lars Røslie konstituert Klinikksjef   

(Gina Johansen driftsleder 
Harstad) 
Gry Tufte- Gerhardsen, konstituert 
driftsleder Harstad 

 Vibeke Haugland Driftsleder Narvik 
 

X 

Arbeidstaker  Vara  

Tove Mack FHVO- leder AMU 2025-
2026 

X Rita Vang FHVO  

Rune Moe Fagforbundet X Camilla Pettersen KTV Samfunnsviterne  

Hanne Sofie Yttervik NSF X Anette Lenjuvik HTV NSF  

Marte Nissen YLF  X Solveig Nergård DNLF  

Jeanett Lund Lauritsen Fagforbundet  Lisa Mari Andreassen Fagforbundet X 

Geir- Magne Lindrupsen NITO  Jill Monica Pedersen DELTA X 

 

Møteleder: Tove Mack 

Bedriftshelsetjenesten: Paul Martin Hansen  

Sekretariat og saksforbereder: Karina Fredheim, Gøril Bertheussen 
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Møte:  Arbeidsmiljøutvalget UNN Nord-Norge HF 
Tid:     12 mars kl 13-15.30 
Sted:    Digitalt møte via teams 
  

SAK   Ansvarlig Tid 

16.25 Godkjenning av innkalling og saksliste   KL.13.00 

17.25 Protokoll fra sist AMU-møte. 
Møteprotokollen er godkjent på e-post. Lagret i elements:  

https://ephweb/elements/rm/HELSENORD_UNN/#nav=/locat

or/cases/45648  

 Møteleder 2 min 

 
 INFORMASJONS-, DISKUSJONS- OG DRØFTINGSSAKER     

18.25  Årsrapport BHT 
Saksfremlegg og rapport vedlagt 
Fra diskusjonen: 
Vi har fremdeles ikke klart å lage planer i forkant for bruk av BHT, 
de lages som oftest løpende.  
Vedtak: 
AMU tar årsrapporten til BHT til orientering og slutter seg til de 
anbefalte fokusområder 
Amu ber KVAM-utvalgene evaluere og revidere plan for bistand 

fra BHT for 2025 i samarbeid med BHT 
 

Paul Martin 
Hansen 

 10min 
13.00-13.10 

19.25 Evaluering kollegastøtteordning 
Saksfremlegg vedlagt 
Vedtak: 
AMU slutter seg til endring i opplæringen og veiledningen av 
kollegastøtter i UNN 

Karina 
Fredheim 

10 min 
13.10-13.20 

20.25 HMS mål- strålevern og radioaktiv utslipp 2025-2027 
Saksfremlegget og vedlegg er vedlagt 
Rune Sundseth og Jon Kristian Behring la frem saken.  Det ble 
diskutert hvordan det kan dokumenteres at ansatte har 
gjennomgått nødvendig opplæring. BHT følger opp om dette er et 
punkt i vernerundeskjemaet. 
Vedtak: 
AMU vedtar hms-mål for strålevern og radioaktivt utslipp. 

Rune 
Sundset 

20 min 
13.20-13.40 

21.25 Søknader AMU midler: 
 

1) Drift av Velferdshyttene i UNN 60.000 kr 
2) Maraton 
3) Miljøtur Paris 

 
Søknader vedlagt sakslisten 
 

Møteleder 10 min 
13.40-13.50 
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Søknad 1) Midler til drift av velferdshytter anbefales innvilges 
Søknad 2 og 3 fyller ikke kriterier for AMU midler, og anbefales 
avslått.  
 
Vedtak: 
Søknaden om støtte til drift av velferdshyttene innvilges. 

 Pause  13.50-14.05 

22.25 Rasisme- satsning også i UNN 
Saksfremlegg vedlagt 
Fra diskusjonen: 
Marit T. Riksheim la frem saken. På laboratoriemedisin ønsker de at 
hele UNN skal jobbe med dette. 
Vedtak: 
AMU støtter anbefalingene i saken. 

Marit 
Rikstad og 
Ole-Martin 
Andersen 

30 min 
14.05-14.35 

23.25 Arbeidsforhold på patologiskavdeling 
Saksfremlegget og vedlegg er vedlagt 
Diskusjon: 
Saken ble belyst fra ansatte (LIS-leger) og avdelingsleder. Det er en 
alvorlig og kompleks sak som det er vanskelig for AMU å få grundig 
nok innsikt i. Det har over år vært meldt om mangler ved 
arbeidsmiljøet for flere grupper, både LIS-leger, bioingeniører og 
assistenter. Det er nå gjennomført en risikoanalyse som skal 
behandles i klinikkens ledelse før den oversendes til DES. 
 
Vedtak: 
AMU ber avdelingsleder, i samarbeid med avdelingens KVAM-
gruppe, om å komme tilbake til AMU med status på 
risikovurdering og oppfølging av tiltak til AMUs møte i juni. 

LIS lege v/  
Cathrine 
Warvik 
 
Leder 
Kate 
Myreng 

30 min 
14.30-1500 

24.25 Orientering fra vernetjenesten 
Muntlig orientering. 

• Det meldes om gode prosesser og god medvirkning i 

omstillingsprosess.  

• Spenning knyttet til hvordan ny struktur vil fungere.  

• En del ansatte opplever stress og usikkerhet ifm. 

kommende endringer 

Tove Mack 10 min 
15.00-15.10 
  

25.25 Orientering fra Bedriftshelsetjenesten  
Muntlig orientering. 
BHT har til nå bistått tre enheter med å risikovurdere tiltak i 

kjølvannet av Vi fornyer UNN. Det er positivt at disse har tatt 

initiativ til å gjennomføre risikovurdering. Vi tenker imidlertid at det 

er stor sannsynlighet at arbeidsmiljøet i flere enheter vil være 

berørt av tiltakene fra Vi fornyer UNN. Vi håper og tror at disse 

gjennomfører risikovurdering i tråd med arbeidsmiljølovens krav og 

interne retningslinjer og prosedyrer som pr 23374 "Vi fornyer UNN - 

kartlegging og risikovurdering.  

Paul Martin 
Hansen 

10 min 
15.10-15.20 
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BHT har også et innspill angående ventetidsløftet.  Det er bra med 

tiltak som gjør at man kommer i balanse med ventetiden, da også 

det kan være en fordel for arbeidsmiljøet. Men det er viktig å 

påpeke at man også med en slik satsning skal ha et forsvarlig 

arbeidsmiljø, slik at vi unngår helseproblemer og sykefravær i 

kjølvannet av en slik satsning.  Forsvarlighetsvurdering av 

arbeidstiden til de som skal delta i satsningen vil være målrettet.  
 

 
 Styresaker til orientering i AMU- styresakene sendes ut i 

et eget drøftingsdokument fra Hilde Anne Johannessen 

    

26.25 Styresaker for styremøtet  
  
Konseptrapport samlokalisering av nødmeldesentralene i Tromsø, 
sammen for et trygt samfunn – SAMLOK 
Fra diskusjonen: 
De tillitsvalgte er fornøyd med de ansatte er blitt hørt i denne 
saken, og håper at det snart blir ordnet nye og funksjonelle lokaler 
til AMK. 
 
Vedtak: 
AMU støtter direktørens innstilling til beslutning i saken. 
  

 Einar 
Bugge 

14.00-14.10 
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PROTOKOLL 
Tema:   Drøftingsmøte med ansattes organisasjoner og vernetjenesten som gjelder 

styresaker til styremøte i Universitetssykehuset Nord-Norge HF (UNN) 
25.03.2025 

 
Dato:   13.03.2025 
Tidspunkt: 12.30- 12.40 
Sted:   Digitalt møte via Teams
 
Fra arbeidsgiver møtte: 
Ingrid Lernes Mathiassen, administrasjonssjef 
Stig Bakken, kst. økonomisjef 
Lars Røslie, kst. klinikksjef Medisinsk klinikk 
 
Fra ansattes organisasjoner møtte: 
Karina Olsen, DNLF 
Monica Fyhn Sørensen, NSF 
Jan Eivind Pettersen, Delta 
Marthe Nissen, YLF 
Rune Moe, Fagforbundet 
Martin Vollen, Norsk Radiografforbund 
Solveig Nergård, DNLF 
 
Fra vernetjenesten møtte: 
Tove Mack, FVO 
 
Protokollsignering:  
Fra arbeidstakersiden ble Rune Moe og Monica Fyhn Sørensen valgt til signering av protokollen. 
Ingrid Lernes Mathiassen signerte fra arbeidsgiversiden. 
 
 
Styresak xx-2025 Medisinteknisk utstyr over 10.mill kroner  
 
Stig Bakken orienterte og svarte ut spørsmål til saken. 
 
Ansattes organisasjoner og vernetjenesten støtter at saken legges frem til styrebehandling i 
kommende styremøte. 
 
Styresak xx-2025 Konseptrapport samlokalisering av nødmeldesentralene i Tromsø 
 
Lars Røslie orienterte og svarte ut spørsmål til saken. 
 
Ansattes organisasjoner og vernetjenesten støtter at saken legges frem til styrebehandling i 
kommende styremøte. 
 
Protokolltilførsel fra Fagforbundet, Delta og NSF: 
Fagforbundet og NSF er fornøyd med direktørens vurdering av Samlok og forslag til vedtak. 
Direktøren ser på en mulig lokalisering til Siva-bygget og vi forstår at dette kanskje er eneste mulighet 
på dette tidspunktet for å imøtekomme utfordringer i arbeidsmiljøet/inneklima, og samtidig ivareta 
nærhet. 
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Men med tanke på alle tilbakemeldinger som er kommet fra medisinsk personell og ansatte ber vi om 
at man fortsatt ser etter muligheter for å plassere dette innenfor bygningskroppen i Breivika, enten 
videre i denne prosessen eller på lengre sikt ved eventuelle nybygg. 
 
 
 
 
Tromsø, 13.03.2025 
 
 
 
Monica Fyhn Sørensen (s.) Rune Moe (s.)  Ingrid Lernes Mathiassen (s.) 
NSF    Fagforbundet  administrasjonssjef 
 
 
Dokumentet er signert elektronisk. 
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PROTOKOLL 
Tema:   Drøftingsmøte II med ansattes organisasjoner og vernetjenesten som gjelder 

styresaker til styremøte i Universitetssykehuset Nord-Norge HF (UNN) 
25.03.2025 

 
Dato:   17.03.2025 
Tidspunkt: 14.00- 14.15 
Sted:   Digitalt møte via Teams
 
Fra arbeidsgiver møtte: 
Ingrid Lernes Mathiassen, administrasjonssjef 
Stig Bakken, kst. økonomisjef 
 
Fra ansattes organisasjoner møtte: 
Rune Moe, Fagforbundet 
Monica Fyhn Sørensen, NSF 
Solveig Nergård, DNLF 
Marthe Nissen, YLF 
Henrik Wang- Iversen, Norsk psykologforening 
Martin Vollen, Norsk radiografforbund 
 
Fra vernetjenesten møtte: 
Tove Mack, FVO 
 
Protokollsignering:  
Fra arbeidstakersiden ble Rune Moe og Solveig Nergård valgt til signering av protokollen. Ingrid 
Lernes Mathiassen signerte fra arbeidsgiversiden. 
 
 
Styresak xx-2025 Kvalitets- og virksomhetsrapport februar 2025 
Stig Bakken orienterte og svarte ut spørsmål til saken. 
 
Ansattes organisasjoner og vernetjenesten støtter at saken legges frem til styrebehandling i 
kommende styremøte. 
 
Styresak xx-2025 Status omstillingsarbeid og prognose 2025 
Stig Bakken orienterte og svarte ut spørsmål til saken. 
 
Ansattes organisasjoner og vernetjenesten støtter at saken legges frem til styrebehandling i 
kommende styremøte. 
 
 
Tromsø, 17.03.2025 
 
 
 
Solveig Nergård (s.)  Rune Moe (s.)  Ingrid Lernes Mathiassen (s.) 
DNLF    Fagforbundet  administrasjonssjef 
 
 
Dokumentet er signert elektronisk. 
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ADVARSEL: Denne eposten kommer fra utsiden av din organisasjon. Ikke
klikk på lenker eller åpne vedlegg med mindre du kjenner igjen
avsenderen og vet at innholdet er trygt. 

Fra: Parabaran Rajalingam[parabaran.rajalingam@sv.no]
Sendt: 21.02.2025 19.40.08
Til: Postmottak UNN (post@unn.no)[post@unn.no]
Tittel: Til styret møte 24.februar 2025

You don't often get email from parabaran.rajalingam@sv.no. Learn why this is important

Tar UNN-styret beslutning på sviktende grunnlag?

 

På styremøte i UNN den 24. januar foreslås det at døgnplassene ved DPS på
Storslett legges ned. De vil helst at kommunene i Nord-Troms skal overta plassene.
Det virker meget urimelig at kommunene skal overta et ansvar som UNN har. UNN
har også en forpliktelse til å gi hele befolkningen et likt tilbud.

 

For å avbøte at dette tilbudet skal legges ned skal det forhandles med
Finnmarkssykehuset om at de skal ta imot pasienter fra Nord-Troms på Alta DPS.
Dette er ikke avklart, og det er heller ikke utredet hvilke økonomiske konsekvenser
det vil få. Det kan bl.a. få den følge at enkelte pasienter får over 5 timers reisevei..
Vi risikerer at forslaget til vedtak i UNN-styret vil føre til en økt utgift og dermed
være med å forringe tilbudet til psykiatriske pasienter på UNN.

 

Troms SV mener:

●          Alle økonomiske konsekvenser av en nedleggelse må utredes før styret tar
stilling til saken. Kostnaden for å drive Døgn (DPS?) på Storslett er i dag 13
millioner. Vi bes at det hensyn til:

○          Økt reisevei for pasienten.

○          Dårlig offentlig kommunikasjon nordover da det meste går mot Tromsø.
Det vil føre til økt bruk av ambulanse og drosje.

○          Tapt inntekt for UNN når DPS Alta tar over ansvaret for døgnpasienter fra
Nord-Troms.

○          Dårligere tilgjengelighet vil føre til at enkelte venter lenger med
innleggelse. Det vil medføre økt bruk av akuttinnleggelse med tvang.Vi kan
forvente at Nord-Troms vil bruke flere akuttplasser i Tromsø enn i dag og at
innleggelsen blir lengre.

○          Ved å dele et i dag godt fungerende tilbud på Storslett, vil samarbeid og
samhandling mellom døgntilbudet i Alta, Nord-Tromskommunene og poliklinikken
på Storslett bli mer krevende og koste mer.
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○          Ved å legge ned Døgnavdelingen forsvinner også akuttilbudet 24/7 som i
dag bemannes fra Døgn. Hvem skal overta dette ansvaret og hva vil det koste?

○          Nord-Troms vil miste viktig kompetanse som også kommunene er avhengig
av. Et svekket fagmiljø vil føre til økte kostnader.

●          UNN må sannsynliggjøre at de gir et likt tilbud og til innbyggerne i Nord-
Troms. Det kan de ikke bare gjøre ved å si at de skal styrke poliklinisk tilbud. Det
må konkretiseres og utredes før en eventuell nedleggelse kan vedtas.

○          Dette er en befolkning med høy grad av sykelighet (ca. 1 ½ til 2 ganger
høyere enn for eksempel Tromsø-regionen). Allikevel bruker de ⅓ av akuttplassen i
Tromsø sammenlignet med Tromsø-regionen.

○          Nord-Troms har en dobbel så høy selvmordsrate som Tromsø kommune.
Ved å fjerne Døgn legger de også ned et tilbud som gir et tilbud til de med kronisk
sucidal-problematikk. Å sikre gode overganger mellom spesialisthelsetjenesten og
kommunehelsetjenesten blir mer krevende når avstanden mellom tjenestene øker.

○          Tidlig hjelp fører til kortere innleggelse, på lavere nivå og med mindre
lidelse. Hvorfor skal det da være at den regionen med flest syke per innbygger skal
ha lengst vei til et døgntilbud?

 

Denne listen er ikke fullstendig, men Troms SV mener at vi har pekt på
utfordringer som hører til UNNs ansvarsområde. Uten at det blir utredet både de
økonomiske konsekvensene og de faglige utfordringene vi får, kan vi risikere at vi
får et dyrere og dårligere tilbud til innbyggerne.

 
 
Med vennlig hilsen
 
 
Parabaran Rajalingam
 
Fylkesleder 
Troms SV
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ADVARSEL: Denne eposten kommer fra utsiden av din organisasjon. Ikke klikk på lenker
eller åpne vedlegg med mindre du kjenner igjen avsenderen og vet at innholdet er
trygt. 

Fra: Lisa Friborg[Lisa.Friborg@ks.no]
Sendt: 13.03.2025 12.44.41
Til: Postmottak UNN (post@unn.no);Johansen
David[post@unn.no;David.Johansen@unn.no]
Kopi: Postmottak-RHF (postmottak@helse-nord.no)[RHF-Postmottak@helse-nord.no];Mari
Trommald[mari.trommald@ks.no];Bente Larssen[bente.larssen@ks.no];Geir Inge
Sivertsen[geir.inge.sivertsen@senja.kommune.no];
Tittel: Uttalelse fra fylkesstyret i KS Troms til vi fornyer UNN (1)

You don't often get email from lisa.friborg@ks.no. Learn why this is important

Til styreleder og direktør ved Universitetssykehuset Nord-Norge
 
På vegne av fylkesstyret i KS Troms oversendes uttalelse til omstillingsprosessen «Vi
fornyer UNN».
 
 
Med vennlig hilsen
Lisa Friborg
Seniorrådgiver helse og velferd 
KS Region Nord
Senioradviser
  
Epost Email: lisa.friborg@ks.no
Mobil Cellular: (+47) 97 14 84 58
http://www.ks.no  
  

KOMMUNESEKTORENS INTERESSE- OG ARBEIDSGIVERORGANISASJON
The Norwegian Assosiation of Local and Regional Authorities
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Til Universitetssykehuset Nord-Norge 

v/ Styreleder og direktør 

Uttalelse fra fylkesstyret i KS Troms til «Vi fornyer UNN» 
Fylkesstyret i KS Troms viser til omstillingsprosessen «Vi fornyer UNN» og ønsker med 
dette å gi våre innspill til arbeidet med å sikre bærekraftige, fremtidsrettede og trygge 
helsetjenester i regionen. 
 
Viktigheten av et helhetlig tjenestetilbud Fylkesstyret understreker betydningen av et sterkt 
og velfungerende Universitetssykehus i Nord-Norge for å sikre likeverdige helsetjenester for 
innbyggerne i landsdelen. En vellykket fornyelse av UNN må bygge på helhetlige og 
bærekraftige løsninger som tar hensyn til både spesialist- og primærhelsetjenesten, herunder 
samhandlingen med kommunene. Det er avgjørende at endringer i sykehusstrukturen ikke 
svekker de lokale helse- og omsorgstjenestene, men snarere styrker samhandlingen mellom 
nivåene. 

Samhandling med kommunene Kommunene spiller en avgjørende rolle i det samlede 
helsetilbudet i Nord-Norge. Fylkesstyret ber om en tett og forpliktende dialog mellom UNN 
og kommunene i forbindelse med fornyelsesprosessen. Endringer i sykehusstrukturen må 
vurderes i lys av konsekvensene for den kommunale helse- og omsorgstjenesten, inkludert 
rekruttering og kompetansebygging. Vi understreker behovet for gode overgangsløsninger, 
slik at kommunene ikke påføres uforholdsmessige belastninger. 

Rekruttering og kompetanse En av de største utfordringene for helsetjenestene i nord er 
rekruttering og stabilisering av helsepersonell. Fylkesstyret mener at fornyelsesprosessen må 
ha en tydelig strategi for å sikre nødvendig kompetanse og kapasitet både i spesialist- og 
kommunehelsetjenesten. Dette inkluderer satsing på desentraliserte utdanningstilbud, bedre 
ordninger for turnusleger og spesialisering, samt tiltak for å gjøre det mer attraktivt å jobbe i 
helsesektoren i Nord-Norge. 

Transport og pasientlogistikk Gode og forutsigbare transportløsninger er avgjørende for å 
sikre tilgjengelighet til spesialisthelsetjenester, og sikre god beredskap. Fylkesstyret ber om at 
planleggingen av pasienttransport, både akutt- og planlagt transport, gjøres i tett samarbeid 
med kommunene. Eventuelle endringer i sykehusstrukturen må ikke føre til svekket 
beredskap, pasienttransport eller økt reisebelastning for pasienter og pårørende. 

Bekymringer Fylkesstyret vil påpeke at det foreligger bekymringer fra kommunene rundt 
foreslåtte kutt: 

• Varslet endring i ambulansetjenesten 

• Fjerning av tilskudd til drift av sykestuesenger 

• Nedleggelse av døgnplasser i psykisk helse- og rustjenesten 

• Nedleggelse av spesialisert rehabiliteringstilbud ved DMS-ene 

• Nedleggelse av palliative senger ved UNN Harstad 
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Samtidig som det foreslås kutt i flere viktige distriktstilbud, kommuniserer UNN at de skal 
satse mer på pasientbehandling i hjemmet/hjemkommunen. Dette er med å skape stor 
usikkerhet i kommunene, da det antas at kommunehelsetjenesten vil få flere og mer avanserte 
oppgaver uten tilførsel av ressurser (personell, kompetanse og finansiering). Det er 
kommunisert fra UNN at kommunene kan søke rekrutterings- og samhandlingsmidler for å 
drifte videre i kommunal regi. Fylkesstyret vil påpeke at dette er et tilskudd som ikke vil være 
en fast overføring til kommunens budsjett. Det vil ikke være forsvarlig for kommunene å 
etablere en drift i kommunal regi uten en fast og sikker overføring til kommunale budsjett.  

Oppsummering  

For at UNN skal lykkes med en slik fornyingsprosess, må man jobbe mer sammen. 

Fylkesstyret er kjent med at det er 2 kommunale representanter i en arbeidsgruppe fra de 24 

kommunene i Troms og Ofoten. Dette er i 1 av de 5 hovedarbeidsgruppene. Underveis i 

prosessen er det tatt inn noen flere kommunale representanter til underarbeidsgrupper til 

arbeidsgruppe 5. Kommunene forespurte plass i to grupper til: Arbeidsgruppe 2 om UNNs 

totale kapasitet (dag/døgn/pol), og arbeidsgruppe 4 om personell og kompetanse. Kommunene 

fikk ikke være med her, noe UNN absolutt burde sett nytten av. Kommunene oppfordret sterkt 

til å ta inn fastleger i aktuelle hovedarbeidsgrupper, men ble ikke hørt. Grunnet liten 

kommuneinvolvering ble det foreslått at UNN burde avholde jevnlige dialogmøter med de 24 

kommunene i opptaksområdet, for informasjon og innspill. Det er heller ikke fulgt opp. Viser 

til brevutveksling mellom Hålogalandsrådet, Midt-Tromsrådet og andre 

kommunale representanter i helsefellesskapet og UNN i løpet av mai og juni 2024. 

Fylkesstyret støtter en fornyelse av UNN som bidrar til bedre helsetjenester for innbyggerne i 
Nord-Norge. Vi understreker betydningen av at denne prosessen gjennomføres i tett 
samarbeid med kommunene, slik at helsetjenesten styrkes på alle nivåer. Vi oppfordrer UNN 
til å sikre bærekraftige og langsiktige løsninger som ivaretar både pasientenes behov og 
kommunenes mulighet til å levere gode helse- og omsorgstjenester i årene som kommer.  

Med bakgrunn i denne uttalelsen, ber styret i KS Troms om snarlig dialog med UNN, for å 
sikre bedre kommunikasjon og samhandling mellom kommunehelsetjenesten og spesialist- og 
sykehusfunksjonene som UNN har ansvaret for.  Kommunesektoren i Troms er positiv til å 
utvikle en «sømløs» samhandling med UNN for å sikre bedre tjenester for pasientene, og gi 
en mer rasjonell ressursutnyttelse innenfor helse- og omsorgssektoren. Skal dette lykkes må 
det skje på kommunenes premisser, og da må det etableres bedre rutiner for kommunikasjon 
og samhandling. 

 

Med vennlig hilsen 

Fylkesstyret i KS Troms 
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ADVARSEL: Denne eposten kommer fra utsiden av din organisasjon. Ikke klikk på
lenker eller åpne vedlegg med mindre du kjenner igjen avsenderen og vet at
innholdet er trygt. 

Fra: Per Ole Sivertsen[per.ole.sivertsen@tromso.kommune.no]
Sendt: 19.03.2025 09.21.13
Til: Postmottak UNN (post@unn.no)[post@unn.no]
Tittel: Info til UNN-styret ang SAMLOK i Tromsø

You don't often get email from per.ole.sivertsen@tromso.kommune.no. Learn why this is
important

Hei
 
 
Vil bare komme med noe informasjon til styret ang. saken om SAMLOK i Tromsø
 
Jeg har vært med i både idéfasen til SAMLOK-prosjektet i Tromsø og i
Konseptfasen. Begge rapportene anbefaler SAMLOK og i idéfasen var også
Flykoordineringssentralen (FKS) med i arbeidet. Et av punktene i
oppsummeringen i idéfasen som er anbefalt er «For å kunne realisere ønskede
gevinster er det viktig at alle fire aktører (110-sentralen, OPS (112-sentralen), AMK
(113-sentralen) og FKS) er med i en evt. samlokalisering». Det at FKS trakk seg ut
var at dem hadde en ny og egen prosess om bla. hvor dem skulle lokalisere seg.
Dem trengte ikke å være i nærheten av en AMK-sentral eller i Tromsø siden denne
tjenesten er en nasjonal tjeneste.
 
Hvis det det nå er aktuelt og viktig for både AMK og FKS å være sammen så er
FKS hjertelig velkommen tilbake inn i en SAMLOK-løsning i Tromsø sammen med
politiet og brann noe som vil kunne styrke nødmeldetjenestene ytterligere. Det er
også en mulighet at politi og brann flytter inn sammen med AMK og FKS i SIVA-
bygget, men denne løsningen ble ikke anbefalt fordi den vil ha noen
sikkerhetsutfordringer som det er lettere å løse med eget påbygg på politihuset. En
samlokalisering i SIVA-bygget er bedre enn ingen SAMLOK og en SAMLOK uten
AMK er ikke en god SAMLOK. Alle nødmeldesentralene (110, 112 og 113) bør
være med for å få best resultat og gevinst, men dersom også FKS bli med så er
det et pluss.
 
Når vi var å så på den fantastiske SAMLOK i Kristiansand så ble vi utfordret på å
prøve å lage en bedre løsning og tenker at med FKS så har vi en bedre løsning -
så kommer alt det andre i tillegg siden vi har mulighet til å bygge nytt hvor
funksjonen som nødsentraloperatør og samarbeidet mellom operatørene kan
styrkes og forbedres i et samspill.
 
Legger ved sluttrapporten fra idéfasen
 
 
 
 

Med vennlig hilsen
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Per Ole Sivertsen 
Enhetsleder 
Tromsø 110-sentral

Telefon: 91373112  
per.ole.sivertsen@tromso.kommune.no 
www.110-troms.no

All e-post til Tromsø kommune behandles i samsvar med offentlighetsloven, hvilket medfører at innholdet kan bli
offentliggjort.

Sak 23/2025 - referatsak 11

Sak 23/2025 - side 52 av 52


	Referatsaker til styremøte 25.03.2025 – oppdatert 20.03.2025
	Forslag til vedtak
	Styret i Universitetssykehuset Nord-Norge HF tar referatsakene til orientering.

	Referatsak 1 - Årsrapport 2024 Brukerutvalget UNN
	Årsrapport 2024
	Brukerutvalget
	Universitetssykehuset Nord-Norge HF
	Utvalgets sammensetning 2024
	Utvalgets medlemmer pr. 31.12.2024
	Sekretariat
	Utvalgets aktivitet 2024
	Sammendrag
	Omstillingsprogrammet
	Omstillingsprogrammet skal gjennomføres for å bevare og styrke UNNs rolle som regions- og universitetssykehus, og sikre økonomisk bærekraft. UNN og resten av helsetjenesten sliter med store og langvarige utfordringer. Vi må omstille oss for å ha penge...
	I 2024 har Brukerutvalget hatt et særlig fokus på følgende saker:
	Handlingsplan 2023-2025
	Prosjektarbeid 2024 – deltakelse
	Inviterte foredragsholdere

	Referatsak 2 - 1 Møtereferat  fra BU UNN 20.02.2025
	MØTEREFERAT
	Saksliste

	Referatsak 2 - 2 Møtereferat  fra BU UNN 11.03.2025 - ekstra
	MØTEREFERAT
	Saksliste

	Referatsak 3 - Uttalelse fra kommunestyret i Harstad - lindrende enhet.pdf
	Referatsak 4 - Referat fra møte i Kvalitetsutvalget UNN 2025 03 04
	Referat fra møte i Kvalitetsutvalget UNN

	Referatsak 5 - Møtereferat BAU 2025 03 10
	Referatsak 6 - Protokoll AMU møte 12  mars 2025
	Referatsak 7 - PROTOKOLL drøftingsmøte til styremøte i UNN 2025 03 13
	Referatsak 8 - PROTOKOLL drøftingsmøte II til styremøte i UNN 2025 03 17
	Referatsak 9 - Innspill til styremøte fra Troms SV
	Referatsak 10 - E-post Uttalelse fra fylkesstyret i KS Troms til Vi fornyer UNN
	Referatsak 10 - Vedlegg- Uttalelse fra fylkesstyret i KS Troms til vi fornyer UNN (1)
	Referatsak 11 - Info til UNN-styret ang SAMLOK i Tromsø

